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Vážení spoluobčané,
nejdříve mně dovolte vás v letošním 

roce ještě jednou pozdravit a popřát vám 
mnoho úspěchů.

V minulém čísle jsem vás informoval 
o změně zákona o pozemních komuni-
kacích, to nás donutilo zakoupit novou 
techniku. Tato investice se nám velmi 
vyplatila, protože letošní „bílá nadílka“ 
byla opravdu nadprůměrná oproti ji-
ným zimám. Tímto bych chtěl poděkovat 
všem pracovníkům místního hospodář-
ství pod vedením p. Tomáška a všem ob-
čanům, kteří se zapojili do této dá se říci 
skoro kalamitní situace. Odklízení sněhu 
z chodníků a komunikací bylo opravdu 
na profesionální úrovni. I od vás spolu-
občanů přišlo mnoho pochvalných do-
pisů a poděkování, samozřejmě se našli 
i tací, kteří to kritizovali. I v médiích bylo 
vidět, jaké problémy způsobila sněhová 
nadílka i větším městům.

Dalším problémem je padající sníh ze 
střech soukromých objektů, který je vel-
mi nebezpečný. Jenom bych chtěl upo-
zornit, že za tento padající sníh, který 
může způsobit úraz, je zodpovědný ma-
jitel objektu a zároveň je zodpovědný za 
jeho úklid z chodníku či komunikace.

pokračování na straně 4
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Byla zima mezi námi...

...a teď už je za horami.
Hú, hú, hú, jaro už je tu!
Slova známé dětské říkánky připomínají, 

že letošní zima konečně končí. Byla po mno-
ha letech zase jako z Ladových obrázků.

V poslední době se říkávalo, že takové 
zimy už pamatujeme jen z časů svého dět-
ství a že se již nikdy nevrátí. A najednou 
překvapivě tu byla zase ta pravá tuhá zima 
zpátky. Po Vánocích napadlo po kolena 
sněhu a ten vydržel ležet na zemi nepřetr-
žitě po celé dva měsíce. Teploty několikrát 
klesaly pod -20 °C a dokonale prověřily 
naše schopnosti přežít i za těchto krutých 
sibiřských podmínek. Byla ale letošní zima 
opravdu tak výjimečná?

Pohledem do meteorologických pozoro-
vání a záznamů se ukazuje, že zase až tak 
zvláštní nebyla. Teploty pod dvacítku tu byly 
i v roce 1996, 2001 a 2004. V roce 1987 klesly 
dokonce na -25 °C. Také počet 27 „ledových“ 
dnů, kdy teplota nevystoupila po celých 24 
hodin nad nulu, je zcela v průměru. Vždyť 
v roce 2006 jich bylo 34, v roce 2002 36 a 
v roce 1969 dokonce 64. Poměrně mimo-
řádné byly letošní dva „arktické“ dny, kdy 
teplota nevystoupila po celý den nad -10 °C. 
Takových dnů je v záznamech za posledních 
40 let pouhých 30. Ale třeba v roce 1985 jich 
bylo plných osm.

Letošní zima byla výjimečná v tom, že 
se v jejím průběhu sešly všechny extrémy 
najednou. A v tom se za poslední roky jen 
těžko hledá srovnání s jinou tak pestrou zi-
mou. Musíme jít zpět až někam k roku 1969. 
A ti ještě starší pamětníci si připomínají po-
dobný průběh zimy v roce 1956. Nejzajíma-
vějším přírodním úkazem letošní zimy bylo, 
že počátkem ledna napadlo nejvíce sněhu 
v nížinách, ale na horách bylo sněhu po-
měrně málo. Tento zvláštní stav vydržel až 
do poloviny února.

Přívaly sněhu v našem kraji dělaly velké 
problémy silničářům. Silnice na Jičínsku 
byly v lednu na několik dní zcela nesjízdné 
a to donutilo vedení kraje vyhlásit v několi-
ka okresech, včetně toho našeho, kalamitní 
stav. Z tohoto pohledu si zaslouží velkou po-
chvalu dobrý přístup pracovníků místního 
hospodářství města Kopidlna, kteří situaci 
za pomoci nově zakoupené techniky a vlast-
ním zodpovědným přístupem zvládli nejen 
v samotném městě Kopidlně, ale i v okolních 
obcích. Za to si zaslouží uznání a poděková-
ní nás všech.

Hřejivé jarní sluníčko dá na útrapy letoš-
ní zimy brzy zapomenout. Přesto bude její 
průběh zvláště dětmi jistě dlouho a s rados-
tí vzpomínán. Děti si zimních radovánek za 
poslední zimu užily dosytosti.                   (osu)
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Letošní zima přála sportu,
zimní stadion opět ožil

Sportovní hala v Kopidlně nabízí
spoustu aktivit. Přijďte i vy

Jistě mi dáte všichni za pravdu, že jet si 
jen tak na hory zalyžovat by bylo skvělé. Ale 
v dnešní ekonomicky složité době je to pro 
stále více lidí jenom sen. Proto se snaží naši za-
městnanci Místního hospodářství upravovat 
co nejlépe ledovou plochu zimního stadionu, 
a tím zajistit zimní radovánky přímo ve městě.

Využívají toho děti i dospělí, to je znám-

Sportovní hala v Kopidlně už od prosince 
slouží veřejnosti, která ji hojně využívá. Kaž-
dé pondělí se tu scházejí od 18. do 19. hodin 
rodiče s dětmi a využívají nářadí, ze které-
ho si malí sportovci nejvíce oblíbili kruhy, 
lana, velké žíněnky a trampolínu. Nesmíte 
se proto divit, když se jim ani nechce domů. 
Neváhejte a přijďte si to se svými dětmi také 
vyzkoušet.

Hned po nejmenších tu měří své síly a udr-
žuje si kondici stará garda.

Každý den všední i sváteční zde trénují 
místní fotbalisté. Přípravka, žáci, dorost, ale 
ani muži nechtějí nechat nic náhodě a pečli-
vě se připravují na novou sezónu. Fotbalisté 
se na své tréninky sjíždějí i z okolí.

Florbal, volejbal a nohejbal si chodí zahrát 
místní, ale i přespolní. Přijďte si také každou 
neděli od 14. do 16. hodin zahrát volejbal 
s partou nadšenců, kteří mezi sebe přivítají 
každého, kdo chce strávit příjemné nedělní 
odpoledne u sítě. Připravuji turnaj pro tako-
véto amatérské týmy, který proběhne prav-
děpodobně v květnu.

V malém sále cvičí ženy jógu pod vedením 
paní Aleny Gaubmannové každé úterý od 
19 hodin. Na toto cvičení můžete přijít tře-
ba jen tak na zkoušku. Ve středu se scházejí 

ženy z místního Sokola, aby si protáhly svaly 
kondičním cvičením.

Horolezecká stěna stále čeká na své vyu-
žití, hledám pro ni spolehlivého trenéra. I na 
aerobik pro děti i dospělé se snažím zajistit 
trenéra alespoň 1x týdně.

Od září připravuji cvičení pro maminky 
s dětmi na mateřské dovolené. 

V sobotu 20. 3. jste si mohli přijít namalo-
vat velikonoční kraslice netradičními způso-
by, které ovládá paní Minářová.

První ročník přehlídky uvedou mažoretky 
z Těšan

V neděli 28. 3. přijďte fandit mažoretkám 
do místní sokolovny, kde proběhne první 
ročník Kopidlnské hůlky. Je to přehlídka urče-
ná pro začínající mažoretky všech kategorií. 
Jako vzor pro všechna děvčata se zúčastní i 
velké družstvo mažoretek z Těšan z Vyškova 
na Moravě, které se účastní mnoha soutěží 
nejen s hůlkou, ale i s třásněmi, se kterými se 
tu také „Kaliméro“ představí. Uvidíte zde Ven-
dulku Kubíčkovou, která je mistryní Evropy.

Všechny příznivce sportu srdečně zvu na 
všechny akce, a pokud máte nápad či připo-
mínku, ráda ji uvítám a vynasnažím se, aby 
byli všichni spokojeni.

Eva Chaloupská, správce sportovní haly

kou, že sportuchtivých je mezi námi stále 
dost. Dopoledne bruslí děvčata i chlapci ze 
základní školy. Chlapci zápolí s hokejkami 
a děvčata si vzájemně předávají rady, jak 
zvládnout nejkrásnější piruety. Odpoledne a 
o víkendech bruslí veřejnost.

Letošní zima vyznavačům těchto sportů 
opravdu přála.                            Eva Chaloupská

Internetové stránky
v novém kabátě

Na první pohled viditelných změn 
se dočkaly internetové stránky města 
Kopidlna. Změna vzhledu však není 
změnou jedinou, rozšířil se i obsah. 
Z úvodní stránky se nyní velice jed-
noduše dostaneme do sekcí úřední 
deska, fotogalerie, sportovní hala a 
turistické informace.

Fotogalerie je nově obohacena o 
snímky parku pod bohatou sněhovou 
nadílkou; nechybí v ní však z minulosti 
například fotografie z návštěvy Zdeňka 
Svěráka, který je čestným občanem na-
šeho města, ani fotografie z návštěvy 
prezidenta v Kopidlně.

Nová je sekce „sportovní hala“, v níž 
najdeme nejen provozní řád a ceník, 
ale i pozvánky na akce a rozpis objed-
návek a samozřejmě nechybí fotoga-
lerie.

Zcela nová je také sekce „turistické 
informace“, v níž se dozvíme o histo-
rii, kulturních památkách, historických 
osobnostech a čestných občanech i 
klasické turistické informace, jako na-
příklad cyklotrasy v okolí, jízdní řády, 
možnosti ubytování a stravování a 
upozornění na zajímavá místa v okolí.

Základní struktura stránek se nezmě-
nila, takže i nadále na stránkách lze na-
jít třeba starší čísla Kopidlenských listů, 
informační letáky, usnesení zastupitel-
stva a rady, obecně závazné vyhlášky, 
výroční zprávy a rozpočty, program 
kina a samozřejmě všechny povinně 
zveřejňované informace.

Připravujeme část životní prostředí, 
kde budou soustředěny zejména infor-
mace k nakládání s odpady, například 
možnosti třídění odpadů, provozní 
doba sběrného dvora a zařízení k likvi-
daci odpadů, poplatky za odpad.

Třešničkou na dortu je pak fotografie 
na hlavní stránce, která je při každém 
otevření jiná (v zásobě je 20 různých 
fotografií nejen z Kopidlna, ale i z Dra-
horazi, Mlýnce a Pševse).

Věříme, že na stránkách každý na-
jde, co potřebuje, a třeba i něco navíc. 
Náměty a připomínky samozřejmě ví-
táme; lze je poslat jednoduše přímo ze 
stránek.

A jakže se jmenují? Přece snadno za-
pamatovatelné www.kopidlno.cz.    (kl)

V době uzávěrky čísla jsme se dovědě-
li, že internetové stránky města Kopidlna 
postoupily do krajského kola soutěže 
Zlatý erb. Jeho vítěze vyhlásil hejtman 
Lubomír Franc tento týden v době, kdy 
už byly Kopidlenské listy v tiskárně.
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Nový traktor ISEKI TM 3240 byl pracovníkům zimní údržby velkým pomocníkem.

Nová mechanizace pomohla
zvládnout přívaly sněhu

Jako prozíravý krok se v Kopidlně ukázalo 
pořízení nové techniky před letošní zimní se-
zónou. Následná sněhová nadílka dokonale 
prověřila připravenost nejen v obcích, ale i 
u krajských silničářů, kterým se mimořádná 
zima prodražila o desítky milionů korun. 
Také Kopidlnu sáhla do městské kasy hlou-
běji než v jiných letech.

Kromě velkého traktoru a malého trak-
tůrku se sněhovou radlicí a motorového 
pluhovacího zařízení VARI tentokrát zajišťo-
vali pracovníci Místního hospodářství města 
zimní údržbu také malým traktorem ISEKI 
včetně radlice a neseného rozmetadla na 
posypový materiál, který se hodí například 
k údržbě chodníků, a sypačem za traktor 
CONE WINTER.

Zima, která po zakoupení nové techniky 
přišla, ukázala, jak prozíravé toto rozhodnu-
tí bylo. Zvláště v době, kdy novela zákona 
přenesla na obce odpovědnost za škody na 
jejich chodnících. Na letošní zimní údržbě se 
s pomocí techniky, ale i vlastníma rukama 
podílelo pět zaměstnanců Místního hospo-
dářství a také jeden pracovník v rámci veřej-
ně prospěšných prací.

„Mimo údržbu komunikací zajišťovali 
pracovníci i odklízení sněhu z plochy víceú-
čelového hřiště, které v zimním období plní 
funkci zimního stadionu. Kvalitní ledovou 
plochu pro širokou veřejnost zajistili opět 
naši pracovníci,“ uvedl vedoucí organizační 
složky Josef Tomášek. Město také muselo za-
jistit odstraňování sněhu a rampouchů z ně-
kterých svých objektů, aby nedošlo k ohro-
žení chodců nebo majetku.

Náklady na zimní údržbu Kopidlno kryje 

z rozpočtových kapitol místní hospodář-
ství a silnice. „K nárůstu finančních pro-
středků pro letošní rok lze říct, že se bude 
pohybovat určitě kolem 50 tisíc korun. 
Díky technice a velké obětavosti pracovní-
ků Místního hospodářství jsme zimní údrž-
bu zvládli ke spokojenosti našich občanů,“ 
říká Tomášek s tím, že město obdrželo řadu 
poděkování i v písemné formě a případné 
požadavky na zlepšení stavu řešili pracov-
níci operativně.

Na odklizení velkého množství bílé na-

dílky z plochy zimního stadionu si město 
během zimy dvakrát vyžádalo spolupráci u 
firmy František Kotlář, zemní práce. „Tato fir-
ma nám hlavně z důvodu vhodné techniky 
vypomohla s odklizením sněhu i u zdravot-
ního střediska a v ulicích, kde bylo potřeba 
odklidit velké množství sněhu z důvodu 
bezpečné průjezdnosti vozidel. Ještě jed-
nou patří velký dík pracovníkům Místního 
hospodářství za zajištění zimní údržby ko-
munikací a podmínek k využití zimního sta-
dionu,“ říká Josef Tomášek.                           (kl)
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Český červený kříž pomáhal
a organizoval vlastní akce

Při přípravě výroční zprávy o činnosti 
místní skupiny Českého červeného kří-
že jsem listovala také v jeho stanovách 
s cílem hodnotit tuto práci z pohledu 
poslání organizace. Není jistě bez zají-
mavosti, že dne 6. 2. 2009 uplynulo od 
jejího založení již 90 let.

Posláním organizace je předcházet a 
zmírňovat utrpení, chránit zdraví a úctu 
k lidské bytosti, podporovat vzájemné 
porozumění, přátelství a mír mezi náro-
dy. Jak jsme naplňovali toto poslání?

V oblasti ochrany zdraví jsme zajišťo-
vali v místě naší práce, tj. ve městě Kopi-
dlně, zdravotní dozor na akcích: Mladé 
Hilmarovo Kopidlno (dozor vykonávaly 
naše členky Jana Zábrahová, Vendulka 
Klabanová a Jana Slavíková) a Kopidlen-
ský kvítek (dozor Ivana Grohová, Marie 
Krausová, Marie Brodská a Zuzana Mly-
nářová).

Součástí ochrany zdraví je jeho pre-
vence se zaměřením na mladé lidi. 
V mladých lidech je budoucnost náro-
da, tedy i naší dobrovolné organizace. 
V květnu 2009 se konala v Jičíně okresní 
soutěž zdravotních hlídek první pomoci 
žáků základních škol jičínského regionu. 
V porotě soutěže pracovaly naše členky 
místní skupiny ČČK Ivana Grohová, Lid-
mila Zachová a Jitka Grulichová.

Základní škola v Kopidlně připravila 
školení první pomoci a naše členky Iva-
na Grohová a Kateřina Skřivánková pří-
mo demonstrovaly umělé dýchání z úst 
do úst a masáž srdce.

Za vhodnou formu podpory vzájem-
ného porozumění a přátelství považuje-
me zájezdovou činnost místní skupiny, 
která se realizovala následovně. Usku-
tečnili jsme poznávací zájezd na zámek 
Karlova Koruna v Chlumci nad Cidlinou, 
odkud jsme pokračovali do města Nym-
burka a Poděbrad. Projeli jsme se parní-
kem po řece Cidlině a zájezd zakončili 
prohlídkou archeologického slavníkov-
ského hradiště v Libici nad Cidlinou.

V měsíci říjnu se některé naše členky 
zúčastnily zájezdu do Prahy do divadla 
na představení Polská krev.

Protože zájezdovou aktivitu považu-
jeme za důležitou součást naší činnosti, 
pořádáme 26. dubna 2010 zájezd do di-
vadla v Mladé Boleslavi na představení 
Muži v ofsajdu.

Činnost místní skupiny Českého čer-
veného kříže není možná bez finančních 
prostředků, a proto děkujeme MěÚ Ko-
pidlno za poskytnutí grantu a věříme, že 
i nadále bude podporovat naši činnost.

Eva Žižková,
za výbor místní skupiny ČČK

Sníh způsobil městům
problémy. Kopidlno obstálo

S přicházejícím jarem bych vás chtěl požá-
dat stejně jako v loňském roce o pomoc při 
„jarním úklidu“ města. Vloni se mnoho z vás 
zapojilo do úklidu města a vytvořilo si příjem-
né podmínky nejen pro sebe, ale i pro ostatní 
spoluobčany.

Opět se musím zmínit o třídění odpadů, 
sběrném dvoře a černých skládkách. Větši-
na z vás třídění odpadů a využití sběrného 
dvora bere jako samozřejmost, ale najdou se 
i jedinci, kteří vozí odpad před sběrný dvůr 
mimo otvírací dobu a zakládají tzv. černé 
skládky.

Dalším problémem sběrného dvora jsou 
jeho stálí nezvaní noční návštěvníci, kteří po-
škozují majetek města. S odstraněním těchto 
napáchaných škod máme nemalé finanční 
náklady. Další černé skládky vznikají v někte-
rých neobydlených objektech. Tento problém 
řešíme již ve spolupráci s Policií ČR a Krajskou 
hygienickou stanicí.

V minulém čísle KL jsem slíbil, že vás budu 
informovat o vybudování čistírny odpadních 
vod, která je pro nás prioritou, záležitostí čís-
lo jedna. Bohužel výsledek ohledně přidělení 

dotace bude znám až po uzávěrce tohoto 
čísla. Podobně neradostnou zprávu mám i 
o dostavbě spojovacího koridoru ve školním 
areálu. Stále se nám nedaří najít vhodný 
dotační titul na tuto akci. Ale naopak mohu 
říci, že využití nové sportovní haly je nad oče-
kávání. Hala je v provozu téměř nepřetržitě 
celý týden. Ve sportovní hale plánujeme další 
využití. Vinou extrémní zimy se nám pomalu 
rozjíždí přestavba dnešního muzea na Kultur-
ně-vzdělávací centrum.

V letošním roce z technických a organizač-
ních důvodů město nepořádá tradiční Ples 
města a z důvodu malé návštěvnosti odpadá 
i Hilmarovo Kopidlno. Vše se budeme snažit 
občanům vynahradit poslední víkend v červ-
nu, kdy chceme uspořádat velkou celodenní 
kulturní akci v Kopidlně.

Na závěr bych vám chtěl ještě jednou podě-
kovat za spolupráci při úklidu města a vytvo-
ření tak příjemného prostředí a zároveň vás 
pozvat na veřejná zasedání zastupitelstva, 
kde můžete vznášet své připomínky a poža-
davky. O dalším rozvoji města a dění ve městě 
vás budu pravidelně informovat v příštích čís-
lech Kopidlenských listů.

Petr Albrecht, starosta města

pokračování ze strany 1

Platební karty na úřadě?
Zatím bohužel určitě ne

V loňském roce jsem umístila na strán-
ky města anketu s otázkou, zda by ob-
čané měli zájem platit na úřadě platební 
kartou. K této otázce mě vedlo vybírání 
poplatků za odpad. Pokladnou města 
projdou velké částky, které by občané 
mohli zaplatit přímo na úřadě platební 
kartou. Nemuseli by mít hotovost s se-
bou. Dnes, kdy se platební karta běžně 
používá, mně tento způsob připadá vý-
hodný.

Ne už tak pro toho, kdo tuto službu 
poskytuje. Banky nabízejí tyto služby 
za dosti vysoký poplatek za pronájem 
a ještě jde z každé operace určitá část-
ka kartovému centru. Město Kopidlno 
by tento terminál přišel měsíčně cca na 
20 tisíc Kč. To je ročně 240 tisíc Kč. Vím, 
že by tento komfort někteří občané uví-
tali, jak vyplývá i z ankety na internetu. 
Bohužel částka za roční provoz by byla 
příliš vysoká.

Chtěla bych tímto poděkovat všem, 

kteří se ankety zúčastnili. Celkem od-
povědělo 118 občanů. Doufám i v další 
spolupráci při příštích anketách zveřej-
něných na stránkách města.

Jana Minářová

Měli byste zájem platit na úřadě 
platební kartou? Například 
poplatky za odpad.

Výsledky ankety:
ANO                 odpovědělo 93 občanů
NE                     odpovědělo 17 občanů
ZATÍM NEVÍM  odpovědělo 8 občanů
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O nově zprovozněné víceúčelové spor-
tovní hale ve školním areálu v Kopidlně, 
probíhajících akcích i plánech do budouc-
na jsme hovořili s její správkyní, paní Evou 
Chaloupskou.
KL: Řekněte nám pár slov o sobě.

Pocházím z malé vesničky u Hradce Králo-
vé. Už jako dítě jsem byla temperamentní a 
měla všestranné zájmy. Hrála jsem na klavír, 
sportovně basketbal a také jsem ráda ma-
lovala. Líbilo se mi vyrábět dekorační před-
měty, hračky a sošky z různých materiálů. 
Tato záliba mě přivedla do kroužku šití a to 
se mě vedlo k rozhodnutí vyučit se dám-
skou krejčovou. Vdala jsem se a narodily se 
mi dvě dcery. Když jsem se přestěhovala do 
Kopidlna, viděla jsem, jak malé možností 
vyžití tu děti mají a za svými zájmy musí do-
jíždět až do Jičína.

Postavili jsme si domek v Běcharech a tam 
se mi narodily další dvě dcery. Chtěla jsem 
jim dát možnost rozvíjet zájmy a schopnos-
ti. Proto jsem založila kroužek mažoretek, 
který vedu již deset let.
KL: Co vás vedlo k rozhodnutí zúčastnit 
se výběrového řízení na správce nové 
sportovní haly?

Abych svoji činnost mohla dělat ještě 
lépe, rozhodla jsem se doplnit si vzdělání. 
Teď mě čeká maturita na střední odborné 
škole v Městci Králové. Myslím, že k životu 
patří sport a vzdělávání v každém věku. 
A proto jsem se rozhodla ucházet o místo 
správce sportovní haly v Kopidlně.
KL: S jakou představou o jejím provozu 
jste předstoupila před komisi, že vás vy-
brala jako vítězku?

Věřím v potřebu sportovat pro lidi v kaž-
dém věku. Snažila jsem se o tom přesvěd-
čit komisi. Navíc jsem slíbila, že budu pro 
všechny sportuchtivé spoluobčany připra-
vovat soutěže, závody a různá sportovní 
klání, ale i pěkná setkání, kde si jen tak za-
hrajeme a třeba si i zazpíváme.
KL: Můžete popsat svoje povinnosti ve 
funkci správkyně haly?

Správce má za úkol zajišťovat veškerý 
provoz v budově. Mám k tomu pomocníky 
z řad zaměstnanců města. V hale je ještě na 
malý úvazek zaměstnán pan Pekárek, který 
se stará o teplo v budově a obsluhuje její 
technická zařízení. Na poloviční úvazek zde 
pracuje ještě uklízečka a tříčtvrteční úvazek 
tu mám i já. Mojí hlavní povinností je spra-
vovat rozpočet a starat se o účelné využití 
haly. Tak trochu nad svůj úvazek chci, aby 
do ní lidi rádi a často chodili. A to nejen za 
sportem, ale i dalšími akcemi, které jim na-
bídneme.
KL: Jaké zkušenosti s provozem haly 
máte po měsících jejího provozu?

Chci, aby lidi do haly chodili
rádi a často nejen za sportem

Eva Chaloupská se svými svěřenkyněmi na snímku z roku 2008

Zatím poznávám nové tváře a mám ra-
dost, že se setkávám s lidmi, kteří si udělají 
čas přijít si sem zasportovat. Třeba rodiče 
s malými dětmi, kteří chodí cvičit v pondělí 
večer. Občas přijde někdo jen tak bez ob-
jednání a zahraje si třeba tenis ve dvojici. 
Nejvíce návštěvníků tvoří sportovní party, 
které si halu dopředu objednají a pravidel-
ně ji využívají.
KL: Jaké možnosti hala nabízí veřejnos-
ti a komu by podle vás měla především 
sloužit?

Hala nabízí pro každého mnoho možnos-
tí využití volného času. Hraje se zde fotbal, 
florbal, nohejbal, volejbal. Ale i basketbal, 
na který jsou zde výsuvné koše. Světelné 
tabule umožňují přesnost časomíry a do-
kážou zaznamenávat body v zápasech pro 
domácí i jejich soupeře. To se ale využívá při 
turnajích, které tu už také proběhly.
KL: Jak se díváte na názor veřejnosti, že 
v Kopidlně je nyní víc objektů ke sporto-
vání, než je vůbec sportovců?

Že je v Kopidlně tolik sportovních zaří-
zení, jsem si také uvědomila a měla jsem 
obavy, jak hala v konkurenci těch dříve za-
vedených obstojí. Ona ale byla postavena 
pro zdejší základní školu. A to je také moje 
odpověď na vaši otázku. Každý, kdo do ško-
ly chodí, ví, jaká tam byla situace. Škola si 
už dávno lepší podmínky pro sportování 
zasloužila. Navíc hala slouží veřejnosti, což 
je skvělé. Je umístěna vhodně v centru na-

šeho městečka a každý má možnost sem 
snadno dojít a věnovat se svému sportu. Je 
ještě potřeba najít víc dospělých, kteří by 
se sportovcům, a hlavně mládeži věnova-
li. Mám na mysli třeba tanec, další míčové 
sporty a nebo tu zatím nevyužitou horo-
lezeckou stěnu, která je postavená v rohu 
haly. Ráda bych na ní viděla nějaké „šplhou-
ny a šplhounky“, ale zatím na to nemáme 
nutný dozor a učitele.
KL: Jaké význačné akce plánujete na le-
tošní rok?

Ty samozřejmě mám a věřím, že se je po-
daří zorganizovat. Před Velikonocemi je to 
kurz malování kraslic s paní Janou Minářo-
vou nebo návštěva zdravotně postižených 
dětí z Klokánku. Takováto a další podobná 
setkání bych chtěla každoročně opakovat. 
Také bych ráda zavedla sobotní cvičení pro 
veřejnost, kde by se pod vedením lektorů 
cvičil vždy předem domluvený druh sportu 
nebo jiné činnosti. Například aerobik, jóga, 
kondiční gymnastika a jiné. Zabývám se 
myšlenkou organizovat pravidelné soutěže 
rodinných týmů.
KL: Jak je vidět, elánu a nápadů mate víc 
než dost. Chtěl bych vám popřát do vaší 
zajímavé práce hodně úspěchů, mnoho 
vděčných sportovců a děkuji vám za 
čas, který jste čtenářům Kopidlenských 
listů svým rozhovorem tak ochotně vě-
novala.

Rozmlouval Oldřich Suchoradský
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Zprávy ze zahradnické školy

Žáci navštívili výstavu
Evropa v Obříství u Mělníka

Ples doprovázela tuhá zima

Naše škola uspořádala 28. ledna 2010 
pro žáky posledních ročníků střední ško-
ly a SOU odbornou exkurzi na 6. ročník 
kontraktační výstavy Evropa v Obříství, 
která se konala ve firmě Arboeko, s. r. o., 
v Obříství u Mělníka. Tato akce je již tra-
dičně určena zejména pro zahradní cen-
tra a je přehlídkou sortimentu okrasných 
rostlin pro jarní sezónu. Poslední den vý-
stavy je určen pro studenty zahradnické-
ho oboru.

Výstava je umístěna v expedičním skle-
níku firmy Arboeko, kde je v řadách na 
připravených paletách abecedně vyrov-
nán celý sortiment nabízených okrasných 

rostlin. Jsou zde dřeviny kontejnerované, 
kmínkové balové dřeviny a vodní rostliny. 
V letošním roce bylo možno zhlédnout 
2646 druhů rostlin. Na požádání obdrží 
účastník výstavy přehledný katalog.

Pracovník firmy Arboeko nám podal 
informace o historii firmy, jejím provozu, 
výrobě, expedici, používané mechanizaci, 
organizaci práce, pracovních podmínkách 
a možnostech zaměstnání absolventů.

Poté následovala prohlídka výstavy ve 
sklenících firmy. Během ní byly podávány 
podrobné odborné informace o vystave-
ném sortimentu a fundovaně zodpověze-
ny dotazy žáků.

Letošní nabitá plesová sezona v Masaryko-
vě divadle v Jičíně nabídla 22. 1. 2010 i ples 
Zahradnické školy, spojený již tradičně se 
šerpováním budoucích maturantů. K tanci 
čtyřem stovkám návštěvníků hrála skupina 
Cargo. Program obohatilo vystoupení taneč-
ního páru mistrů republiky ve standardních 
tancích. Před půlnocí proběhla dražba kytic 
uvázaných dívkami maturitního ročníku. 
Velkému zájmu se těšily zajímavé ceny, které 
do tomboly věnovala řada sponzorů. Letošní 
ples byl „výjimečný“ i díky velice nízkým tep-
lotám, které v noci klesly na -18 °C. Veškerý 
živý rostlinný materiál zapůjčený z palmo-
vého skleníku a květinárny musel být proto 
pečlivě zabalen do textilie, papíru či igelitu, 
aby nedošlo k jeho poškození při přepravě.

V polovině března se v naší škole usku-
tečnil seminář o údržbě dřevin ve městech 
a na venkově, který pořádal odbor životní-
ho prostředí Krajského úřadu Královéhra-
deckého kraje pro zástupce měst a obcí.

Blížící se jaro signalizují i výstava a sou-
těž Polabský motýl v Lysé nad Labem, vý-
stava Stavba a zahrada v královéhradec-
kém Aldisu, velikonoční výstava v Novém 
Bydžově či seminář pro veřejnost zaměře-
ný na jarní vazbu, který pořádáme v naší 
škole 27. 3. 2010.

Zkušenosti přispějí
k uplatnění žáků

Jarní vazba v Kopidlně

V letošním roce budou pokračovat vý-
měnné pracovní a poznávací návštěvy 
škol zapojených do projektu partnerství 
Leonardo da Vinci 2009–2011. Na první 
informativní schůzce v německém Schke-
uditzu, kde koordinátoři představili vzdě-
lávací programy zúčastněných škol, bylo 
dohodnuto, že se budou vytvářet moduly 
pro jednotlivé dílčí kvalifikace: příprava 
restauračních moučníků, výroba a zpraco-
vání cukrářských a marcipánových hmot 
a flétista. Ty by měly přispět k naplnění 
názvu projektu „S hranice přesahující kva-
lifikací ke zlepšení šancí na pracovním 
trhu EU“. Cílem projektu jsou: praktické 
workshopy (zaměřené na manuální zruč-

nost žáků jednotlivých oborů, exkurze, 
nové trendy v daném oboru); vytvoření 
metodického a výukového materiálu pro 
rozšíření kompetencí žáků; zlepšení jazy-
kových schopností žáků; rozšíření kompe-
tencí žáků daných oborů o nové poznatky 
z jiných oborů; zlepšení šancí žáků na trhu 
práce; vytvoření metodického a výukové-
ho materiálu pro dílčí kvalifikace. Na první 
schůzce byla podepsána i vzájemná do-
hoda o financování jednotlivých akcí.

K další výměně zkušeností dojde v dub-
nu v Kopidlně, v září přivítá účastníky pol-
ské Darlovo, v první polovině roku 2011 se 
zástupci škol sejdou ve SŠGaS v Nové Pace 
a poté znovu v Německu.
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Rubriku připravili

M. Bělecká, A. Ječná, J. Šourek a Z. Filipová

60. narozeniny tety
Amálky v Plzni

Velikonoce dnes: tradice
i příležitost k procházce

V Plzni se 25. února uskutečnil 2. ročník va-
začské soutěže jednotlivců s názvem „NE“tra-
diční karafiát. Tato akce, určená žákům od-
borných učilišť a praktických škol, měla letos 
jednotící prvek, kterým byla aranžmá věno-
vaná 60. narozeninám tety Amálky. A tak 19 
účastníků ze sedmi škol z celé republiky sou-
těžilo postupně v úkolech: přízdoba kabelky, 
vázaná kulatá kytice a překvapení (tím byla 
přízdoba jednoho karafiátu). Žákyně 2. roč-
níku naší školy Petra Folprechtová, Lydie 
Kadárová a Lucie Zumrová si dokázaly dobře 
poradit s nástrahami zadání i počáteční tré-
mou a přivezly tři druhá a jedno třetí místo. 
Děvčata plně zúročila rady a zkušenosti, kte-
ré jim při přípravě předávala jejich učitelka 
odborného výcviku Naděžda Novotná.

Velikonoce jsou svým původem pohan-
ským svátkem oslav příchodu jara. Asi před 
3500 lety dali tomuto svátku jara nový vý-
znam židé svým svátkem Pesach – oslavou 
vysvobození Izraelitů Hospodinem z egypt-
ského otroctví. V dnešní době jsou nejvý-
znamnějším křesťanským svátkem, který 
je oslavou zmrtvýchvstání Ježíše Krista. 
K tomu došlo podle křesťanské víry třetího 
dne po jeho ukřižování kolem roku 30–33 
našeho letopočtu. Nejstarším svědectvím 
o slavení křesťanských Velikonoc může být 
zmínka v listech apoštola Pavla. Nejstaršími 
mimobiblickými doklady jsou pak spory o 
datum slavení Velikonoc a Velikonoční Ho-
milie Melitona ze Sard, obojí ze 2. století.

V dnešní uspěchané době má mnoho 
lidí Velikonoce spojené hlavně s nutností 
uklidit celý byt, umýt okna a všechno naleš-
tit – prostě s jarním úklidem, a tak, k jejich 
škodě, Velikonoce pro ně ztrácí své původní 
kouzlo.

K Velikonocům přitom vždy patřila celá 
řada lidových zvyků a tradic. Neuškodí mys-
lím, když si některé připomeneme.

Název Škaredá středa prý pochází z toho, 
že se Jidáš na Ježíše škaredil. Podle lidové 
tradice se proto v tento den nesmí nikdo 
mračit, jinak by se škaredil po všechny stře-
dy v roce. Někde se také této středě říkalo 
Smetná či Sazometná, protože se tento den 
vymetaly komíny.

Pojmenování Zeleného čtvrtka se obvyk-
le spojuje se zelenými bylinkami, které byly 
součástí Poslední večeře, nebo také podle 
probouzející se přírody. Chceme-li pod-
le tradice v tento den udělat něco pro své 
zdraví, musíme sníst něco zeleného – špe-
nát, kopřivy, řeřichu nebo zelené saláty.

Velký pátek je dnem hlubokého smutku 
na památku ukřižování Ježíše Krista. Tento 
den lidé vstávali před východem slunce a 
omyli se vodou z potoka. Dodržovali přísný 
půst a nepůjčovali nic ze své domácnosti, 
protože by tyto věci mohly být očarovány. 
Nesmělo se hýbat zemí, proto se nepraco-
valo na poli ani v sadu, nesmělo se také prát 

prádlo, protože by ho prý pradleny namáče-
ly do Kristovy krve.

Na Bílou sobotu se uklízelo a bílilo, vše se 
chystalo na slavné Vzkříšení a na Boží hod 
velikonoční. Pekly se mazance a velikonoč-
ní beránci, pletly se pomlázky z vrbového 
proutí, vázaly se březové metličky a zdobila 
se vajíčka. V mnoha vsích bylo zvykem, že 
se doma uhasila všechna ohniště, před kos-
telem vložila hospodyně na hraničku vlast-
ní polínko, a když kněz oheň posvětil, vza-
la žhavý oharek domů a žehnala jím oheň 
nový. Skončením Bílé soboty se završil také 
dlouhotrvající půst.

K nedělnímu Božímu hodu velikonoč-
nímu patří tradiční velikonoční pokrmy – 
beránek, mazanec, ale také vejce, chleba a 
víno, které se dříve světily ráno při mši. Kro-
mě symbolického významu měl tento zvyk 
i praktický podtext – po období dlouhého 
půstu by mohl náhlý přechod k tučné stra-
vě vyvolat zdravotní obtíže. Proto se světily 
pokrmy, které měly tělo na návrat k běžné 
stravě připravit. Kousek posvěceného jídla 
dostala v ten den každá návštěva, která ve-
šla do domu.

Na Velikonoční pondělí, nebo také „mrska-
ný pondělek“, chodili dříve dům od domu 
mládenci za děvčaty a šlehali je pomlázkami 
z vrbového proutí, aby byla po celý rok zdra-
vá, veselá a pilná. Mnohde bylo zvykem, že 
v úterý na oplátku polévala děvčata chlapce 
vodou, aby byli svěží.

Dnes už se bohužel málokde Velikonoční 
tradice dodržují, koledovat chodí většinou 
jen menší děti, které kromě malovaných va-
jíček dostávají i sladkosti a peníze. Ve větši-
ně domácností se již dnes velikonoční berá-
nek ani mazanec nepeče, ale kupuje hotový 
a Velikonoční pondělí vítáme hlavně proto, 
že nemusíme do práce.

Zkusme to třeba letos trochu jinak, udě-
lejme si čas, když už ne přímo na nějaké ty 
velikonoční zvyky, alespoň na pěknou jarní 
procházku!

Krásné Velikonoce za celou redakci
Kopidlenských listů přeje JaN
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K zápisu do školy přišlo 26 předškoláků

Německý projektový týden v deváté třídě

Protože je první pololetí školního roku nenávratně za námi, nabízím krátké ohléd-
nutí za činností naší základní školy v uplynulém pololetí. A které nejdůležitější akce 
se tedy chodu školy dotkly?

Festival, besedy, exkurze, soutěže
V září a říjnu se žáci zúčastnili festivalu 

Jičín – město pohádky a v rámci exkurzí 
navštívili například Úřad práce a Policii ČR 
v Jičíně a oddělení České pošty v Kopidlně. 
Některé třídy besedovaly v kopidlenské 
knihovně a výběr žáků také reprezentoval 
školu v soutěžích Kopidlenský kvíteček a 
Ekomládě v Hořicích.

Měsíce listopad a prosinec se již u nás 
nesly ve znamení příprav předvánočních 
akcí, hlavně dne otevřených dveří, který již 
tradičně v tuto dobu organizujeme. Děti 
se ale také zapojily do běhu 17. listopadu 
v zámeckém parku, školních kol olympiád 
z českého jazyka i dějepisu, ale také s vyu-
čujícími zorganizovaly mikulášskou nadílku 
a vánoční besídky.

Zápis do první třídy
Leden není ve školách pouze měsícem 

pololetního hodnocení žáků, ale také ob-
dobím, kdy začínají zápisy prvňáčků k po-
vinné školní docházce. Nejinak tomu bylo i 
u nás. K zápisu do první třídy přišlo v pátek 
15. ledna celkem 26 dětí se svými rodiči, a 
tak je předpoklad, že díky dvěma odkladům 
povinné školní docházky bude první třídu 
od září 2010 navštěvovat 24 nových žáčků.

Prevence obrazem
Naše škola se v průběhu uplynulého po-

loletí zapojila také do některých projektů. 

V rámci projektu Šance se tak například žáci 
9. ročníku zúčastnili sbírky na pomoc handi-
capovaným spoluobčanům, v rámci dalšího 
projektu ŠIK – školní informační kanál – byla 
ve škole instalována velkoplošná průmyslo-
vá obrazovka s promítanou tematikou z ob-
lasti prevence sociálně patologických jevů 
a volby budoucího povolání a díky projektu 
„Učíme interaktivně – ZŠ II. stupeň“, pod-
porovanému z prostředků Evropské unie, 
začali žáci i pedagogové ve výuce pracovat 
s moderní interaktivní tabulí.

Návštěva v automobilce
A co nás ještě mimo jiné čeká v nejbližší 

době? Již dnes například všichni pedago-
gové školy pracují na úpravě školního vzdě-
lávacího programu, usilovně se také připra-
vujeme na vstup do projektu „EU – peníze 
školám“. V březnu je v plánu exkurze žáků 
9. třídy do továrny Škoda Auto v Mladé Bo-
leslavi a květen je u nás již tradičně měsí-
cem zápisu nových dětí do mateřské školy. 
Ten se v letošním roce uskuteční ve dnech 
18.–20. května.

Jednotlivé třídy již také začínají s přípra-
vami svých školních výletů. V závěru škol-
ního roku nás ještě čeká třeba slavnostní 
vyřazení žáků 9. třídy a také předškoláků 
v mateřské škole. O všech akcích naší školy 
je možné se dozvědět i na našich webových 
stránkách www.zskopidlno.cz.

Pavel Berný, ředitel ZŠ a MŠ Kopidlno

V projektovém týdnu jsme se zajíma-
li o Německo, protože nám byla tato 
země přidělena. V hodinách českého 
jazyka jsme probírali německé spiso-
vatele. Byla jsem ráda, že paní učitelka 
donesla knihy z městské knihovny. Vět-
šinu z nich už jsem četla, takže s úko-
lem napsat krátké povídání o libovolné 
knize, ovšem od německých spisovate-
lů, jsem hravě zvládla.

Při matematice jsme počítali. Co jiné-
ho, matematika je všude stejná. Nicmé-
ně o cvičeních z matematiky jsme šli na 
počítače, kde jsme vyhledávali němec-
ké matematiky. Podobnou věc jsme 
dělali při chemii a fyzice. Měli jsme za 
úkol vyhledat informace o německých 
chemicích. Při fyzice jsme si vylosovali 
německé fyziky. Na tyto tři předměty 
jsme vypracovávali referáty.

O dějepisných hodinách jsme dělali 
časové přímky. V hodinách přírodopisu 
a zeměpisu jsme vypracovávali krátký 
popis daného místa z Německa. Vý-
tvarná výchova nebyla ničím náročná. 
Přetírali jsme PF 2010 modrým inkous-
tem. Paní učitelka Velartová na ně na-
kreslila moc pěkné obrázky. Dále jsme 
o hudební výchově dělali referáty o ně-
meckých skupinách. Rodinná výchova 
společně s pracovním vyučováním 
byla samá práce. Právě při těchto hodi-
nách jsme připravovali třídu.

S nápady jak připravit naší třídu ne-
přicházela jen paní učitelka, ale i my. 
Náš nápad byl adventní kalendář. Vy-
padal velice hezky, skoro jako sněhu-
lák. Měl sice jen jeho hlavu a ruce, tělo 
mu tvořila síťovina pokrytá pytlíčky 
s číslicemi. Po lavicích jsme vystavili 
naše práce z hodin, které byly i na ta-
buli s dalšími údaji o Německu. Připra-
ven byl i štědrovečerní stůl. Samozřej-
mě nechyběl ani ozdobený stromeček 
s dárky. Dalo nám to opravdu hodně 
práce. I přes komplikace s držením lát-
ky na lavicích se nám podařilo udělat 
opravdu krásnou třídu.

Sobota, konečně je tu vyvrchole-
ní naší námahy. Všichni si s přípravou 
dali hodně práce. Všechny třídy vypa-
daly báječně, i když jsem neměla moc 
času si je pořádně prohlédnout kvůli 
šachovému turnaji. Donesla jsem své 
sestře čelenku ruské princezny, ně-
mecký stromeček a zmizíkovatelné PF. 
Ve všech třídách se mělo zpívat řečí, 
kterou mluvila daná země. Myslím si, 
že veškerá ta námaha stála za to. Celý 
den se skvěle vydařil.

Zuzka K., žákyně 9. třídy
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Hudební kroužek
slaví deset let

Dvacetileté výročí
oslaví kroužek
paličkování výstavou

Již deset let pracuje v naší kopidlen-
ské škole hudební kroužek, ve kterém 
se žáci učí hrát na sopránovou zob-
covou flétnu. Za tuto dobu kroužek 
navštěvovalo více než 100 dětí. Jed-
ni vydrželi krátce, jiní po celou dobu 
školní docházky, a to nejen pro radost 
ze hraní, ale někteří i ze zdravotních 
důvodů, neboť hra na flétnu pomáhá 
na nemocné hlasivky. V prvním roce 
naší práce (1999/2000) kroužek na-
vštěvovalo 41 dětí, letos 16.

Toto malé výročí oslavíme kon-
certem pro starší obyvatele z Domu 
s pečovatelskou službou a pro členy 
Českého červeného kříže. Své umění 
porovnáme na soutěži, kterou každo-
ročně pořádá ZŠ Loučeň.

Ilona Komárková, vedoucí kroužku

Kroužek paličkování začal pracovat 
ve školním roce 1989/1990 a navště-
vovalo ho třináct dívek z 6.–8.třídy. 
Byly to: Renata Vaverková, Michae-
la Křížová, Radka Lejsková, Markéta 
Myšková, Lenka Podzimková, Darina 
Brožová, Blanka Bílková, Lucie Hyrša-
lová, Jana Hloušková, Jarmila Nájem-
níková, Lenka Vraštilová, Eva Sucho-
radská a Svaťka Lejsková. Od té doby 
se základům paličkované krajky nau-
čilo více než 100 dívek a žen z okolí 
Kopidlna a Rožďalovic.

Kromě pravidelných schůzek jsme 
uskutečnili několik výstav, pravidelně 
jezdíme na Krajkářské trhy do Prahy 
a navštěvujeme příležitostné výstavy 
paličkované krajky, pořádáme prázd-
ninové paličkování. O všech aktivi-
tách kroužku bychom vás chtěli infor-
movat na chystané sobotní výstavě 
v prostorách základní školy, kterou 
plánujeme ke konci tohoto školního 
roku. Kromě tištěných informací o 
činnosti kroužku připravujeme pro-
dejní výstavu paličkované krajky a 
setkání nad herdulí všech, kteří krou-
žek paličkování v průběhu dvaceti let 
navštěvovali.

Na setkání s vámi se těší
Mgr. Jana Hladíková,

vedoucí kroužku

Den otevřených dveří:
Vánoce v mnoha zemích

Danielka Berná v ruské čelence.

Britská expozice v 7. A, 
zmizíkování a výroba Santových bot.

Slavnostní výzdoba 6. třídy.

 Na základní škole v Kopidlně se konal 
dne 19. 12. 2009 již tradiční Den otevřených 
dveří, který v letošním roce na druhém 
stupni završoval předcházející projektový 
týden. Ve dnech 14.-18. 12. se žáci všech 
tříd seznamovali ve všech předmětech 
s jednou zvolenou evropskou zemí a na 
sobotní dopoledne připravovaly jednotlivé 
třídy výzdobu vlastní učebny ve stylu této 
své země. Práce, které žáci v rámci projek-
tového týdne ke zmíněným zemím vytvoři-
li, pak vystavili ve třídách k nahlédnutí pro 
návštěvníky.

Mohli jsme tak prožít Vánoce v Rusku, 

Německu, Norsku a Velké Británii, přičemž 
na konci vánočního putování vyzdobenou 
kopidlenskou školou jsme pak dorazili 
domů, do České republiky. Během tohoto 
vánočního hemžení nechyběly ani každo-
roční pracovní dílny. Vyráběli jsme např. 
keramického kapra, papírový košíček, rus-
kou čelenku, Santovu botu, svíčku z včelího 
vosku a spoustu dalších zajímavých věcí. 
Každá expozice byla navíc doplněna i ukáz-
kou vánočních specialit jednotlivých zemí, 
a tak si za zpěvu vánočních koled mohl kaž-
dý nabrat tolik vánoční atmosféry, kolik jen 
unesl.                                          Ilona Pluhařová
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Pečovatelská služba nabídla
klientům i další programy

Oblastní charita Jičín již druhým rokem 
poskytuje pečovatelskou službu pro obča-
ny města Kopidlna, Libáně a přilehlých obcí. 
V roce 2009 se služba rozšířila i do Vysokého 
Veselí. „Většina uživatelů je velmi spokojena 
s tím, co pro ně děláme,“ říká pracovnice ve 
Vysokém Veselí Zuzana Horáková.

Oblastní charita zaměstnává pět pracov-
nic, které se snaží vyhovět všem uživatelům, 
kteří mají uzavřenou smlouvu o poskytování 
pečovatelské služby, k jejich spokojenosti.

Poskytování služeb vychází z osobních 
cílů a potřeb uživatele služby a je postaveno 
především na jeho možnostech. Pečovatel-
ská služba poskytuje služby dle zákona o 
sociálních službách. „Snažíme se každému 
vyjít vstříc dle našich možností, ale ne vždy 
je to možné,“ uvedla Šárka Sobotková, pra-
covnice z Libáně. 

Během celého roku prošlo pečovatelskou 
službou v Kopidlně 30 uživatelů, v Libáni 27 
a ve Vysokém Veselí 18, kteří využili různých 
služeb, nejčastěji dovoz obědů, nákupy, 
úklid domácnosti a osobní hygienu. V roce 
2009 bylo celkem poskytnuto 14 179 slu-
žeb. Služby využilo 56 žen a 19 mužů.

Ve dnech 27. 11. a 4. 12. 2009 proběhla 
praxe v naší organizaci, kterou vykonala stu-
dentka vysoké školy Eva Cachová. Pro zají-
mavost uvádím část záznamu o provedené 
praxi, který Eva Cachová sepsala:

„V průběhu své praxe jsem byla seznáme-
na se zařízením a pracovníky, s jednotlivými 
klienty a s chodem celého zařízení. Pečo-
vatelky navštěvují své klienty, se kterými 
si popovídají a sepíší nákup. Pokud se týče 
vyzvednutí receptu u lékaře – je klientovi 
v plné míře vyhověno. Pečovatelky velmi 
dobře a rychle zajistí potřebné služby týkají-
cí se nákupů a objednání obědů aj. činností. 
V další části mé praxe jsem měla možnost 
nahlédnout do práce paní vedoucí, která 
pracovala na průzkumu spokojenosti a za-
řizování sponzorských darů. Také jsem měla 
možnost seznámení se s dokumentací či 
chodem zařízení a psanými články v Kopi-
dlnských listech.

Při praxi jsem byla velmi spokojena. Do-
zvěděla jsem se o určitých činnostech a zna-
lostem, které jsou potřebné pro vykonání ur-
čitých profesí. Tím patří i mé poděkování, za 
vstřícnost a vysvětlení a podání důležitých 
informací. Poděkování patří paní vedoucí 
Domu s pečovatelskou službou v Kopidlně 
Marii Mirovské a oběma pečovatelkám.“

Jsem velice ráda, že v naší Charitní pečo-
vatelské službě mají zájem pracovat i prak-
tikantky. Ráda bych poděkovala za dobře 
vykonanou práci Evě Cachové.

Mé závěrečné poděkování patří sponzo-
rům, kteří v roce 2009 přispěli na činnost 

Charitní pečovatelské služby:
- Městský úřad Kopidlno, Městský úřad Li-

báň a Městský úřad Vysoké Veselí
- firma Aveflor Budčeves, a. s. – dárkové 

balíčky
- paní Jiřina Víchová, potraviny Kopidlno 

– dárkové balíčky
- pan Martin Jansta, restaurace Radnice – 

Kopidlno
- pracovníkům oddělení místního hospo-

dářství MěÚ Kopidlno pod vedením pana 
Kouta za ochotu pomoci, s čímkoliv jsme se 

na ně obrátili
- Augustinu Štěvicovi z Libáně – za ocho-

tu a pomoc při uspořádání výletu pro uži-
vatele Charitní pečovatelské služby do Staré 
Boleslavi

- Evě Chaloupské za zajištění vystoupení 
mažoretek, organizační pomoc při konání 
programu pro seniory

- Ivaně Podzimkové, učitelce ze školy Ko-
pidlno, za organizaci vystoupení žáků pro 

pokračování na straně 11

Výlet do Staré Boleslavi.
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seniory
- Jitce Koutníkové a Radce Černovské ze 

školy Kopidlno, které spolu s mateřskou ško-
lou pod vedením Ilony Vondráčkové zajistily 
pro seniory v Kopidlně vánoční besídku

- Haně Šrotýřové a Mgr. Martině Čapkové 
ze školy Libáň, které spolu s mateřskou ško-
lou pod vedením Žanety Dorotíkové zajisti-
ly pro seniory v Libáni vánoční besídku.

Budu velmi ráda, když i v roce 2010 bu-
deme mít mnoho spokojených uživatelů 
služby.

Za Oblastní charitu v Jičíně
Marie Mirovská, DiS

Kopidlno je malé městečko, které se na-
chází nedaleko Jičína, střediska Českého ráje. 
Projíždíme jím po silniční trase Jičín – Podě-
brady.

Při pohledu z letadla není město moc velké. 
Střed tvoří náměstí, v jeho blízkosti se nachá-
zí zámek a rozlehlý park. Nehezkou stavbou 
uvnitř města jsou zbytky budov bývalého 
cukrovaru. Pěkné jsou ulice rodinných domků 
a poměrně velké sídliště.

Kopidlenské náměstí je památkovou zó-
nou. Zeleň náměstí tvoří mohutné lípy, dva 
dominantní smrky a květinové záhony, na-
sázené v blízkosti sochy Boží Trojice. Zeleň 
lemuje i chodníky podél obchodů. Náměstí 
protíná hlavní silnice. Je docela pěkné, ale již 
potřebuje rekonstrukci.

Zámecký park je místo, kde je zeleně dosta-
tek. Historickými stavbami v parku jsou zá-
mek a palmový skleník. V zámku sídlí zahrad-
nická škola, která o park pečuje. Je to místo 
vhodné pro odpočinek a procházky. 

Kopidlno je proslulé mnoha slavnými ro-
dáky a lidmi, kteří v Kopidlně nějakou dobu 

žili. Jsou to třeba režisér a scenárista Zdeněk 
Svěrák, hudebník František Hilmar, zajímavá 
je i historická postava myslivce Tomáše Svo-
body, klavírního virtuosa Bédy Křídla a další. 
Na počest Františka Hilmara se koná každým 
rokem v květnu festival mládežnických de-
chových hudeb Hilmarovo Kopidlno.

Pamětihodnostmi ve městě je již zmíně-
ný zámek, kostel a fara, budova staré školy. 
V kostele je vzácné schodiště vyrobené z jed-
noho kusu dřeva.

Městem protéká říčka Mrlina, která se 
v Nymburce vlévá do Labe. Řeka protéká zá-
meckým rybníkem s oborou, který je také hez-
kým přírodním úkazem a ozdobou parku.

Kopidlno je městečko, kam chodím do ško-
ly. Pracuje zde i moje maminka. Myslím si, že 
když se městečko trochu uklidí a opraví ně-
které domy, tak bude příjemnou zastávkou 
pro turisty a projíždějící návštěvníky směrem 
do Krkonoš.

Slohová práce Kateřiny Hladíkové,
třída 7. B, žákyně pí uč. B. Podzimkové

Akce pečovatelské služby, které se konaly v roce 2009

Datum Název  akce Místo konání

8. 4. 2009 Velikonoční besídka Libáň

12. 5. 2009 Den matek Kopidlno

7. 10. 2009 Výlet do Staré Boleslavi Kopidlno, Libáň

24. 11. 2009 Vánoční dílna – výroba věnců Kopidlno

25. 11. 2009 Vánoční dílna – výroba věnců Libáň

3. 12. 2009 Setkání pod Barborkou – vystoupení mažoretek Kopidlno

7. 12. 2009 Vánoční besídka Kopidlno

9. 12. 2009 Povídání o bylinkách Libáň

16. 12. 2009 Vánoční besídka Libáň

17. 12. 2009 Vánoční besídka Libáň

pokračování ze strany 10

Setkání pod Barborkou – vystoupení mažoretek.

Když se městečko trochu uklidí a opraví domy...

Když se řekne Kopidlno...

Když se řekne Kopidlno, může se vy-
bavit každému, kdo v něm žije, pracuje 
nebo chodí do školy, něco jiného. Jak ale 
naše město vidí ti ostatní, kteří jeho život 
mohou sledovat jen na dálku, nebo jaké 
vzpomínky zanechalo v těch, kteří sem 
zavítali na návštěvu třeba jen párkrát za 
celý svůj dosavadní život? V příštím čísle 
KL se jich zeptáme, co se jim vybaví, když 
se řekne Kopidlno...



březen 2010strana 12 Kopidlenské
listy

Jízda stopadesátkou přes město.
Co odhalilo radarové měření

Po delším váhání a diskuzích rada města 
v polovině loňského roku rozhodla o pořízení 
dvou radarů pro měření rychlosti projíždějících 
automobilů. Podobná zařízení vídáme již téměř 
v každé obci, proto se debaty týkaly nejen poři-
zovací ceny, ale i účinnosti radarů na řidiče.

V Kopidlně byly radary umístěny v Jičínské 
ulici a v Husově ulici, oba pro směr při příjez-
du do středu města. Jeden radar je umístěn 
ve Pševsi ve směru od Jičína. Město Kopidlno 
získalo k těmto radarům ještě modul pro zjišťo-
vání statistických dat, který je v současné době 
umístěn na radaru v Husově ulici. Každou ho-
dinu je zaznamenán počet průjezdů, průměr-
ná rychlost projíždějících vozidel a maximální 
dosažená rychlost. Z těchto dat byla vytvořena 
statistika, s níž se nyní můžete seznámit.

Těžko uvěřitelná je nejvyšší dosažená rych-
lost – dne 20. října 2009 prosvištělo kolem ra-
daru auto rychlostí 153 km/h! Zarážející je, že 
to bylo kolem 10. hodiny dopoledne.

Nejvíce automobilů tudy projelo v pátek dne 
2. října 2009 v čase od 18. do 19. hodiny – 394 
automobilů. Druhým dnem, kdy projelo nejví-
ce automobilů, bylo pondělí 24. srpna 2009. 

V tento den mezi 18. a 19. hodinou projelo 388 
vozidel. 

Ze statistiky vyplývá, že nejvíce automobilů 
jezdí v pátek, což není údaj nijak překvapující.

Průměrná rychlost projíždějících aut se 
pohybuje v jednotlivých měsících mezi 46 a 
49 km/h, z čehož je zřejmé, že psychologický 
účinek na řidiče radary stále mají!

Data z radarů budou pravidelně vyhodnoco-
vána a výsledky budou zveřejňovány, a hlavně 
projednány s Policií ČR v Kopidlně.

Předpokládáme, že modul bude na jaře pře-
místěn do Jičínské ulice a následně i do Pševsi.

Jana Minářová

období počet automobilů/hodina

červenec 09 149

srpen 09 159

září 09 148

říjen 09 138

listopad 09 131

prosinec 09 125

leden 10 101

průměrně 136 automobilů/hodina

období průměrná rychlost/hodina

červenec 09 46

srpen 09 48

září 09 47

říjen 09 48

listopad 09 49

prosinec 09 48

leden 10 47

průměrně 47,5 km/h

období nejvyšší rychlost

červenec 09 140

srpen 09 119

září 09 143

říjen 09 153

listopad 09 120

prosinec 09 143

leden 10 112

počet automobilů za den

červenec 09 1 108,00

srpen 09 1 149,00

září 09 1 137,00

říjen 09 1 142,00

listopad 09 1 166,00

prosinec 09 659,00

leden 10 1 135,00

průměr za den 1 071,00

Kalendář akcí na rok 2010

Vážení čtenáři Kopidlenských 
listů, předkládáme vám výsle-
dek našeho snažení o zmapová-
ní plánovaných kulturních, spo-
lečenských, sportovních a jiných 
akcí, které budou v letošním 
roce v Kopidlně (nebo kopidlen-
skými sdruženími) pořádány pro 
veřejnost. Následující přehled 
vychází z informací, které nám 
poskytli pořadatelé. U některých 
akcí není zatím znám přesný ter-
mín, přesto věříme, že i orien-
tační informace má svůj smysl. 
Doufáme, že si každý z vás najde 
zajímavou akci, kterou si pak 
rozhodně nenechá ujít. Přejeme 
vám příjemné zážitky.

Akce připravované Místní organiza-
cí Českého rybářského svazu:

KVĚTEN
15. 5. 2010 Rybářské závody pro 
dorost a dospělé. Začátek 5.00 
hodin na Kamensku. Závodu se 
může zúčastnit každý (i bez rybář-
ského lístku). Startovné 100 Kč. 
Občerstvení zajištěno. Informace 
na tel. 605 522 301, 724 270 373.

29. 5. 2010 Dětské rybářské 
závody. Začátek 6.00 hodin na 
Kamensku. Pro všechny děti, co si 
chtějí zarybařit (i bez rybářského 
lístku). Stačí rybářský prut a mít 

chuť. Spousta zajímavých cen. Ob-
čerstvení zajištěno. Informace na 
tel. 605 522 301, 724 270 373.

Akce připravované Občanským 
sdružením Kopísek:

DUBEN
Sklípek
Úklid lesa

ČERVEN
Výlet na kolech

SRPEN
Ekologická aktivita Krkonoše

LISTOPAD
Divadlo

Akce připravované kulturním vý-
borem:

BŘEZEN
27. 3. 2010 od 14 hodin Dětská 
maškaráda v sokolovně.

KVĚTEN
1. 5. 2010 Kopicup – nohejbalový 
turnaj na víceúčelovém hřišti.

ČERVEN
5. 6. 2010 Slavnosti Slunovratu 
– dětský den, začátek 9.30 hodin, 
křídování na silnici před vlakovým 
nádražím a ve 13.00 hodin na 

fotbalovém hřišti soutěžní odpo-
ledne a program pro děti.

ČERVENEC
26. 6. 2010 Slavnosti Kopidlna – 
celodenní kulturní akce na náměs-
tí a jiných místech v Kopidlně.

PROSINEC
Mikulášská nadílka

Akce připravované sborem dobro-
volných hasičů města Kopidlna:

ZÁŘÍ
11. 9. 2010 Pohár starosty – sou-
těž v požárním sportu

Akce připravované Leteckomodelář-
ským klubem Kopidlno:

DUBEN
11. 4. 2010 Okresní přebor 
modelářů žáků, letiště Jičín – 
Vokšice.
17. 4. 2010 Přebor mládeže Krá-
lovéhradeckého kraje, letiště 
Hořice – Domoslavice.

ZÁŘÍ
4. 9. 2010 Modelářská soutěž Ko-
pidlenská liga 5. a 6. kolo, letiště 
Jičín – Vokšice.

LISTOPAD
7. 11. 2010 Modelářská soutěž Ko-

pidlenská liga 7. a 8. kolo, letiště 
Jičín – Vokšice.
13. 11. 2010 Modelářská soutěž 
Memoriál Oty Lachmana, letiště 
Jičín – Vokšice.

Akce připravované Svazem posti-
žených civilizačními chorobami 
Kopidlno:

KVĚTEN
30. 5. 2010 Zájezd do Karlín-
ského divadla na představení 
Čardášová princezna. Začátek 
15.00 hodin, odjezd z Kopidlna 
(náměstí) ve 12.00 hodin. Zájemci 
se mohou nahlásit v zelenině na 
náměstí u paní Křiváčkové. Celko-
vá cena zájezdu pro cizí 500 Kč, 
členové 410 Kč.

Akce připravované TJ Sokol Kopi-
dlno:

ČERVEN–ČERVENEC
12. 6. – 31. 7. 2010 Kurz tance a 
společenského chování, soko-
lovna Kopidlno.

ČERVENEC
3. 7. – 17. 7. 2010 Dětský letní 
tábor v Ledcích, Ledce u Ml. 
Boleslavi.

Z podkladů dodaných pořadateli zpracoval David 
Jampílek, student VŠ Univerzity J. A. Komenského 

Praha při své praxi na MěÚ Kopidlno.
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Mladí šachisté z Kopidlna
šestí na krajském přeboru

I v tomto školním roce se děti z kopidlenské základní školy
zúčastňují různých šachových soutěží

Záběr z Vánočního turnaje v Kopidlně, v popředí Tereza Komárková,
vedle ní Fanda Zajíc a Pepík Hlaváček.

Okresní přebor v Hořicích
První měření sil podstoupili naši šachisté 

27. listopadu na Okresním přeboru základ-
ních škol v Hořicích, kde nás reprezento-
vala dvě čtyřčlenná družstva. V kategorii 
mladších pro žáky prvního stupně ZŠ nás 
reprezentovali Radek Kemr, Adéla Kovářová, 
Pavlína Bělecká a Martin Brož. Starší katego-
rii žáků druhého stupně ZŠ reprezentovali 
Martin Valnoha, Josef Hlaváček, Pavlína Va-
lentová a Stanislav Adamec. Zvláště mladší 
měli vysoké ambice na postup, které se jim 
nepodařilo naplnit. Hrály se rychlé partie, 
plné nepřesností, se spoustou chyb. Takže 
to stačilo nakonec „pouze“ na třetí příčku. 
Konečné pořadí: 1. ZŠ Železnická Jičín, 2. ZŠ 
E. Štorcha Ostroměř, 3. ZŠ a MŠ Kopidlno.

Ve starší kategorii jsme si naděje na postup 
nedávali, protože naše dvě největší opory 
(Tereza Komárková a Miloš Kovář) se nemoh-
ly turnaje zúčastnit. Museli je nahradit méně 
zkušení hráči (Martin Valnoha a Stanislav 
Adamec), kteří by mohli hrát ještě i v katego-
rii mladších. Jaké bylo překvapení, když před 
posledním kolem byla tato mladá čtveřice 
na druhém postupovém místě. V posledním 
kole jsme nastoupili proti velkému favoritu 
z Hořic. Měli jsme předem spočítáno, že na 
postup nám stačí uhrát pouhých 0,5 bodu. 
A to se nám povedlo. Pavlína Valentová, po 
dobrém výkonu a po poradě s vedoucí druž-
stva, nabídla soupeři remízu a k naší spoko-
jenosti ji soupeř přijal. A překvapení tak bylo 
na světě. Druhé místo v okrese a postup 
do krajského kola do Hradce Králové nikdo 
z nás před turnajem nečekal. Konečné pořa-
dí: 1. ZŠ Daliborka Hořice, 2. ZŠ a MŠ Kopidl-
no, 3. ZŠ Komenského Hořice.

Turnaj trojic 2009 v Nymburce
Další náš zajímavý turnaj, kterého jsme 

se zúčastnili, byl Šachový turnaj trojic 2009 
v Nymburce dne 28. listopadu. Tento turnaj 
je specifický tím, že si hráči mohou zahrát 
v jednom družstvu i s jinými hráči než ze 
svého klubu. Družstva se totiž losují. Tur-
naje se od nás zúčastnili: Josef Hlaváček, 
Tereza Komárková, Miloš Kovář, Pavlína 
Valentová, Martin Valnoha, Radek Kemr a 
František Zajíc.

Vánoční turnaj
19. prosince se uskutečnil náš tradiční 

Vánoční turnaj v šachu, hraný při Dni ote-
vřených dveří v místní základní škole. Turnaj 

zahájil ředitel školy Mgr. Pavel Berný, který 
popřál dětem hodně úspěchů ve hře a krás-
né Vánoce. Hrálo se na dvě kategorie.

V mladší skupině zvítězil Ondřej Kabelka 
z oddílu ŠK AD Jičín před Davidem Suchar-
dou z Podzvičinské šachové školy a Marti-
nem Valnohou z Kopidlna (hrající za oddíl 
ŠK AD Jičín).

Ve starší skupině vyhrál Vojtěch Vaníček, 
před Martinem Šedivým (oba z Nového 
Bydžova). Třetí skončil Jaroslav Flašar z Da-
liborky Hořice. Nejlepší z kopidlenských 
skončila na 8. místě Tereza Komárková. Jako 
ceny si děti odvezly tradiční vánoční ozdo-
by, krásnou knihu napsanou paní učitelkou 
Pluhařovou a nějaké sladkosti. S potěšením 
mohu říct, že turnaj pod vedením paní uči-
telky Jaroslavy Suchoradské, Lucie Doktoro-
vé a Kateřiny Malíkové se opět vydařil a byl 
účastníky všeobecně chválen.

Krajský přebor družstev
27. ledna se uskutečnil námi s napětím 

očekávaný turnaj v Hradci Králové – Krajský 
přebor škol družstev. Po problémech s do-
pravou, kdy jsme museli v Jičíně čekat celou 
hodinu, protože vlak kvůli mrazu nejel (bylo 
-22 °C), jsme na místo turnaje dojeli s půl-
hodinovým zpožděním. Pořadatele jsme o 
svých problémech s dopravou mobilem in-

formovali, a tak na nás se zahájením turnaje 
počkali. Musím pochválit všechny hráče, že 
se snažili srdnatě bojovat i s těmi nejtěžšími 
soupeři. Naše družstvo ve složení Tereza Ko-
márková, Miloš Kovář, Martin Valnoha, Josef 
Hlaváček a náhradnice Pavlína Valentová, 
dokázalo remizovat (2:2) i s pozdějším ví-
tězem – gymnáziem z Rychnova nad Kněž-
nou. A s druhým týmem v pořadí z Nového 
Bydžova jsme jen těsně prohráli (2,5:1,5). 
Před posledním kolem jsme měli šanci být i 
čtvrtí, ale před námi stál náš tradiční okres-
ní rival – Hořice. Musím říct, že tentokrát 
prestižní zápas naši hráči nezvládli a vý-
sledek 3,5:0,5 ve prospěch Hořic byl zcela 
zasloužený. Jedinou remízu uhrála tak jako 
v okresním kole opět P. Valentová, když sou-
peř nedokázal dát mat a partii „zpatil“. Naše 
6. místo v kraji je i tak možné považovat za 
pěkný úspěch. Chtěla bych vyzdvihnout vý-
sledek J. Hlaváčka, který na své šachovnici 
uhrál 5 bodů z 6 možných.

Závěrem bych ráda poděkovala rodičům, 
kteří nás podporují a občas nám vypomohou 
s dopravou na turnaje svými osobními auty. 
Chci také poděkovat paní učitelce Jaroslavě 
Suchoradské, která se každý pátek věnuje 
dětem na schůzkách kroužku ve škole.

Kateřina Malíková,
vedoucí kroužku při ZŠ Kopidlno
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Deník Jany z Číny: 48 medailí pro českou výpravu

Velká čínská zeď.

Náměstí Nebeského klidu.

(dokončení z minulého čísla)

7. den: 19. srpna 2009
Sraz před hotelem je v 8.30. A pak hurá 

na Den mladých. Samozřejmě se vše pro-
táhlo a od Olympic Hotelu jsme vyjížděli 
skoro o hodinu později. Náš english-spea-
king bus byl skvělý. Jeli jsme tam my Češi, 
Turci a Maďaři. Získala jsem nové přátele a 
nálada byla hned veselejší. Jeli jsme nejpr-
ve autobusem asi čtyřicet minut a dívali se 
na Zakázané město a šli na náměstí Nebes-
kého klidu.

Potom se pokračovalo do silka muzea, 
což je výrobna a muzeum hedvábí. Názor-
ně nám ukázali a vysvětlili postup výroby 
hedvábí. Pak nám ukázali výrobky (obleče-
ní, koberce), moc hezké.

Pak nás čekala jízda rikšou. Bylo to zajíma-
vé. Ukázali nám to nejhorší z Pekingu. V této 
části žijí ti nejchudší. Myslím, že si stěží má-
lokdo u nás dokáže představit „domy“, ve 
kterých tito lidé bydlí. Bylo to pro nás moc 
poučné. Prach, nepořádek, ale na druhou 
stranu měl každý dům zavedenou elektřinu 
a klimatizaci. Jedním takovým domem nás 
provedli.

Naše skupina se odebrala k „ptačímu 
hnízdu“. Dostali jsme vstupenku a prohlídli 
si stadion, kde se loni odehrávala olympi-
áda, i zevnitř! Byl to ohromný dojem. Když 
si představíte, že před rokem tady soutěžili 
nejlepší světoví sportovci, být právě tu je 
pro každého z nás opravdu velký zážitek.

Podívali jsme se ještě do místní čajovny 

dr. Tea. Všichni jsme byli již unavení z ce-
lého zážitky naplněného dne. Posadili nás 
do jedné místnosti a začala přednáška o ča-
jích. Dali nám ochutnat asi čtyři druhy. Pak 
jsme se přesunuli do čínské restaurace, kde 
jsme si vyslechli další přednášku o perlách a 
předvedli nám výrobky – šperky (ceny byly 
vysoké i na jejich poměry). K večeři nám do-
nesli plno jídel. Různé saláty, rýži, omáčky, 

flambovaný ananas, a hlavně pekingskou 
kachnu. Byla výborná, akorát bez soli, jako 
ostatně všechno čínské jídlo (hlavně rýže). 
Seznámila jsem se tam s jednou Afričankou, 
která byla na mistrovství před dvěma lety 
v Praze. Bylo to pěkné zakončení dne.

8. den: 20. srpna 2009
Dopoledne jdeme pěšky na prohlídku 

Chrámu u zvonu. Obezděný soubor jeho 
staveb působí zvláštně, protože kolem 
něho vede čtyřproudá silnice a stojí vysoké 
hotely a paneláky.

Odpoledne se v tělocvičně koná slavnost-
ní zakončení mistrovství světa spojené s vy-
hlášením výsledků a rozdílením cen. Někte-
ří naši reprezentanti byli nervózní, protože 
očekávali medaile. Já patřila mezi ty, co byli 
v klidu. Ceremoniál byl dlouhý (2,5 hodiny 
v té samé hale s nefungující klimatizací) a 
působil zase hodně zmatečně. Powerpoin-
tové prezentace byly špatně připravené a 
nesouhlasily s vyhlašovanými kategoriemi 
a vyhlašovanými výsledky. Svoje výsledky 
jsem si přečetla, až když se mi dostal do 
ruky arch s jejich konečnou podobou. Moc 
mě potěšil fakt, že jsem se v obou soutě-
žích umístila! V opisu textu jsem obsadila 
25. místo a v korektuře 16. Opravdu jsem 
byla spokojená. Naše česká výprava získává 
celkem 48 medailí, nejvíce ze všech zúčast-
něných zemí!

Číňané si současně vyhlašovali výsledky 
vlastních soutěží, takže to bylo všechno až 
neúnosně dlouhé. Po vyhlášení následoval 
raut a volná zábava. Během této zábavy za-
čali pořadatelé uklízet židle, rozmontovávat 

pokračování na straně 15
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stoly a tím nám dávali jasně najevo, že se 
máme klidit. Přesunuli jsme se tedy do na-
šeho hotelu a ve 24. patře jsme pokračovali 
v dobré zábavě. Přitom jsme měli nádherný 
výhled na celý Peking.

9. den: 21. srpna 2009
Poslední dny byly věnovány výletům. Je-

jich popis necháme na paní profesorce.
Navštěvujeme: náměstí Nebeského kli-

du – Tian´anmen Square – největší „Letná“ 
na světě, která je místo zeleně lemovaná 
význačnými budovami (ÚV komunistické 
strany, mauzoleum, muzeum, …). Koneč-
ně vidíme první připomínku maoistických 
časů – jeden obraz velkého Maa na zdi 
mauzolea.

Zakázané město – sídlo 24 čínských císa-
řů, které tvoří soubor chrámů s přilehlými 
budovami (budhové jsou schovaní uvnitř 
ve tmě, nesmí se na ně svítit). Nejvíce nás 
zaujaly ložnice konkubín a změť uliček a za-
hrad dýchajících tajemnem a exotikou.

Chrám nebes – největší z pekingských 
chrámů obklopený šedivým betonem vel-
koměsta.

Hutong – skanzen, kde žijí místní lidé 
způsobem, kterým kdysi žili všichni. Na jed-
nom dvorku, který je zároveň jídelnou, byd-
lí celá rodina. Má společnou kuchyň a malé 
oddělené ložničky po obvodu dvorku. Vše 

působí dojmem, že je to pro panenky. Dnes 
turistická atrakce. Prašnými uličkami Huton-
gu projíždíme rikšou. Chtěla jsem řídit, ale 
když jsem viděla způsob brzdění (nohou o 
pneumatiku), vzdala jsem to. Dnes jsou vi-
dět ve městě bagry, které dosavadní funkč-
ní hutongy srovnávají se zemí a staví místo 

nich paneláky.

10. den: 22. srpna 
2009

Začínáme exkurzí 
v tradiční čínské ma-
nufaktuře na výrobu 
ozdobných nádob 
a předmětů z kovu 
zdobených emai-
lem a zlatem. Po-
kračujeme do další 
manufaktury, kde 
se opracovávají ne-
frity, čínské národní 
kameny, na různé 
upomínkové před-
měty. Navštěvujeme 
pohřebiště císařů 
dynastie Ming – roz-
lehlé údolí, po kte-
rém jsou rozesety 
hrobky jednotlivých 
císařů, a výletní den 
zakončujeme ná-
vštěvou Velké čínské 
zdi, ke které se do-
stáváme snad tisí-
cem schodů tzv. „sil-
nicí vedoucí k nebi“. 
Nahoře to ale stojí 
za to. Čínská zeď 
za námi, čínská zeď 
před námi. Dolů sjíž-
díme tobogánem.

Závěrečné postřehy
slunce není vidět pro smog • škoda 

olympijského areálu, který není využívaný 
• krásné děti • všude šedivý beton • vel-
ké kontrasty ve všem • milí lidé • ač kávu 
pěstují, nikde v hospodách ji neprodávají 
• chléb pouze sladký • jídlo velmi levné 
(v obyčejném bufetu kolem 20 Kč) • do-
prava velmi levná (10 km taxíkem 20 Kč) • 
organizace MS velmi špatná

Závěrem bych chtěla poděkovat za 
doprovod paní profesorce Petryšínové, 
za podporu mé účasti řediteli MOA Jičín 
p. ing. Jiřímu Tajčovi, za finanční podporu 
Královéhradeckému kraji, panu Jaroslavovi 
Zaviačičovi a paní ing. Heleně Matouškové 
za psychickou podporu a úžasnou možnost 
podívat se do tak vzdálené a exotické země. 
Zažila jsem opravdu rozdílné podnebí a 
docela jinou kulturu, než je ta naše. Mám 
z cesty a celé soutěže krásné vzpomínky na 
celý život.

Jana Hloušková za spolupráce
ing. Evy Petryšínové

Před ptačím hnízdem (Jana druhá zleva).

pokračování ze strany 14

Před závěrečným vyhlášením výsledků.
Pan Jaroslav Zaviačič při slavnostním projevu 
na mistrovství světa v Číně.
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Byla jsem požádána, abych zavzpomínala 
na pěvecký soubor kopidlenského divadla. 
Nebýt obětavých lidí, jako byl V. Drnec, pí 
L. Vavřinová, J. Vavřina, J. Janýra, Z. Válek, 
J. Brzák a mnoho dalších výborných zpěvá-
ků, soubor by nemohl nikdy vzniknout.

Ještě když jsem chodila do měšťanské 
školy, začal V. Drnec cvičit dětské operety, 
které skládal kopidlenský učitel Karel Chva-
lovský. Byl známý tím, že po příchodu do 
Prahy vedl známý a tehdy špičkový vojenský 
soubor Víta Nejedlého. V poslední operetě 
„Čertův švagr“ jsem si zazpívala svoji první 
roli. Byla to Mariánka – vesnické děvče. Od 
této roličky jsem v souboru hrála a zpívala, 
až do jeho zániku.

V studni
V roce 1952 se začala nacvičovat opera 

Viléma Blodka „V studni“. Její hlavní předsta-
vitelé byli: Veruna – M. Formanová, Lidun-
ka – L. Siglová, Vojtěch – J. Machek a Janek 
– J. Tuček. Soubor se skládal z lidí různého 
věku, kteří byli většinou z Kopidlna, ale ně-
kteří dojížděli i z okolních vesnic: Cholenic, 
Vršců, Pševse, Drahoraze, Rožďalovic, Údrnic 
a Libáně.

Zkoušelo se ve dvou místnostech cukro-
varské klubovny. V jedné zkoušeli sólisté a 
sbor, v druhé zkoušel orchestr. Ještě dnes 
vidím pana Dr. Baudyše, jak sedí u svého 
čela, pány učitele Čapka, Drahoňovského a 
Fišeru, jak hrají na housle. Nebo pana Baný-
ra, jak troubí na trubku, pana Cardu hrající-

ho na klarinet a mnoho dalších hudebníků, 
kteří dojížděli z širokého okolí. Opera se cvi-
čila skoro celý rok. Její premiéra byla v soko-
lovně. Měla takový úspěch, že se opakovala 
ještě jednou v přírodním divadle v kopidlen-
ském zámeckém parku. Na pouťové před-
stavení byla pozvána a zazpívala si s námi 
členka Národního divadla v Praze Jaroslava 
Vymazalová.

Hubička
V roce 1953 se začala nacvičovat zná-

má opera „Hubička“ od Bedřicha Smetany. 
Hlavní roli zpívali: M. Formanová, L. Siglová, 
N. Formanová, J. Machek, J. Tuček, J. Runčík, 
J. Dovolil, J. Kotlář. Hubička se pak hrála pro 
veřejnost asi šestkrát. Mimo jiné také v Jičíně 
na Čeřovce. Hudba byla svěřena orchestru 
„ČSD Jičín“, pod vedením pana Kalenského 
staršího. Nacvičit operu bylo namáhavé a ve-
lice zdlouhavé. Z těchto důvodů se po nácvi-
ku dvou oper přešlo na lehčí žánr – operety. 
Vyjmenuji je tak, jak šly postupně za sebou.

Přechod k operetám
V roce 1954 to byla opereta „Perly panny 

Serafinky“ od Rudolfa Piskáčka s hlavní me-
lodií a písní „Ty české panenky kdo z vás by 
neměl rád“. Na pouťové představení byl po-
zván jako host a se souborem vystoupil člen 
Městských divadel pražských Karel Šašek. 
Druhá opereta „Slovácká princezna“ se hrála 
ze všech nejvíce. Zajíždělo se s ní hostovat 
do Dětenic, Rožďalovic, Ledců, Libáně, Jab-
lonečku a také k rybníku Jívák u Nymburka. 
V další operetě „Zvonky cornevillské“ byly 
překrásné a nezapomenutelné melodie. Její 
děj se odehrával v malém městě Corneville 

v Normandii, za vlády Ludvíka XIX. Následo-
vala ruská hra se zpěvy a tanci „Svatba v Ma-
linovce“, která byla z prostředí ukrajinské 
vesnice.

František Kmoch v Kopidlně
Úspěch slavila i hra se zpěvy „Tak žil a hrál 

nám Kmoch“, která pojednávala o životě ko-
línského skladatele a rodáka Františka Kmo-
cha. Role Františka Kmocha byla svěřena 
Jiřímu Pišlovi. Vzpomínám si, že v přírodním 
divadle v zámeckém parku, v roli skladatele 
a dirigenta Kmocha, pan Pišl dirigoval z je-
viště celý orchestr. Písnička „Kolíne, Kolíne“ 
se nesla celým parkem a lidé nadšeně vstá-
vali a zpívali spolu s herci.

Velký ohlas u diváků měla také opereta 
„Mamzelle Nitouche“ známá rolí rozpustilé 
klášterní schovanky Denisy a jejího učitele 
hudby – varhaníka Célestina. Byla to dvojro-
le, kde v klášteře byl zbožný Célestin a za zdí 
kláštera skladatel lehkých operet v místním 
divadle Floridor. Roli Célestina a zároveň i 
Floridora si zahrál Jaroslav Svoboda. Denisu 
jsem hrála já. Společně jsme si tyto role do-
konale vychutnali. V operetě s námi účinko-
vali také žáci kopidlenské zahradnické školy.

Já bych chtěl mít tvé foto
V operetě „Na tý louce zelený“ bylo mno-

ho známých kupletů. Například „Když hvěz-
dy svítí, chtěl bych tě míti“ nebo „Já bych 
chtěl mít tvé foto“. Pokračovalo se nacviče-
ním a představením dalších her: „Podskalák“, 
„Muziky muziky“, „Co Čech, to muzikant“ a 
„Na letním bytě“.

Jak hráli a zpívali divadelní
ochotníci v Kopidlně

Ze hry se zpěvy Podskalák: na snímku Dvořáček, Dovolil, Vaníčková, Slavík, Macák a sbor.

Koncerty: Rudolf Patočka, Naděžda Vaníčko-
vá, u piána zády k publiku Ivan Čapek.

pokračování na straně 17
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U příležitosti místních oslav se dávaly pra-
videlně koncerty s tituly „Srdcem k vlasti“, 
„Nejkrásnější melodie z árií a operet“. Velmi 
úspěšný byl „Hilmarův večer“ s jeho první 
českou polkou Esmeraldou. Orchestr tehdy 
dirigoval Karel Chvalovský. Na koncertu byly 
provedeny i Strakovy písně. S velkým ohla-
sem se setkal „Večer Hašlerových písní“, který 
byl uveden v dobových kostýmech a za do-
provodu orchestru.

Když lidé odcházejí...
Ještě bych ráda vzpomenula Rudolfa Pa-

točku. Hodně jsme toho spolu nazpívali. Byli 

jsme dokonce pozváni do Prahy na kouzelný 
večer, který byl věnován našemu rodákovi, 
skladateli panu Josefu Strakovi z Drahoraze. 
Za doprovodu L. Vavřinové jsme zpívali jeho 
písně. U paní Libuše jsme se scházeli každý 
týden, abychom si zazpívali a naučili se nové 
árie a dvojzpěvy, které jsme potom zpívali. 
Cesty osudů jsou neznámé. Přijdou i smut-
né okamžiky, kdy nás někdo z nejmilejších 
navždy opustí. Tak odešel V. Drnec, J. Janýra, 
L. Vavřinová a soubor najednou zůstal bez 
hudebního vedení. Začal se pomalu rozpa-
dat. Přesto se hrálo ještě pár pěkných divadel. 
Opakoval se „Podskalák“. Divadelní hra „Ne-
požádáš manželky bližního svého“, „Dalska-
báty aneb hříšná ves“, „Lucerna“. Posledním 
představením souboru byla hra „Tři v tom“. Po 
ní byl soubor definitivně rozpuštěn.

Vzpomínka za slavnou tradicí
Když jdu někdy odpoledne na procház-

ku, určitě zamířím do našeho kopidlenské-
ho parku. Jdu po cestě, kudy jsem chodila 
před dávnými lety, když jsem spěchala na 

představení do divadla, plná radostného 
očekávání a svátečního pocitu v duši. Cesta 
byla ozářena světly lamp, které tehdy vedly 
až na Homolku. Tam se mi otevřel nesmaza-
telný pohled na siluetu přírodního divadla. 
Toto divadlo nám závidělo mnoho okolních 
a mnohem větších měst. Když jdu dnes tou 
samou cestou, vidím jen vytrhaná světla a 
místo divadla rozvaliny, na kterých roste vy-
soká tráva a bodláčí.

Pamatuji se velmi živě, když se divadlo sta-
vělo. Našlo se mnoho lidí, kteří si za práci při 
jeho stavbě nevzali žádnou odměnu. Praco-
vali z přesvědčení, že se lidé přijdou do na-
šeho divadla pobavit a zasmát. Je mi z těch 
vzpomínek někdy až do pláče. Je veliká ško-
da, že se vše dostalo do tak žalostného sta-
vu a divadlo se zlikvidovalo. Všechna práce 
kolem jeho zrodu, údržby a provozu nebyla 
nikdy řádně doceněna.

Tak jako přírodní divadlo ztratila se a za-
nikla slavná tradice ochotnického divadla 
v Kopidlně. Já přesto v koutku duše věřím, 
že mladí lidé zase někdy v budoucnu najdou 
cestičku k této krásné a radost přinášející 
činnosti, vrátí a znovu zdvihnou divadelní 
kulturu našeho města Kopidlna, kterou se 
proslavilo v širokém okolí.

Nakonec bych připomněla herce a zpěvá-
ky, kteří účinkovali ve zmíněných operetách: 
H. Hrdinová, M. Jenčková, N. Vaníčková, 
D. Čurdová, E. Hloušková, L. Stesková, M. For-
manová, B. Nevělová, H. Macáková, J. Macák, 
Z. Tučková, R. Patočka, J. Machek, K. Štefek, 
J. Dovolil, V. Hloušek, J. Beneš, J. Tuček, J. Tu-
rek, J. Pišl, F. Slavík, J. Škaloud, J. Havliková, 
V. Jelínková, V. Čurdová, J. Válková, J. Veliká, 
B. Rojtová, J. Šíp, J. Huk, J. Rychtr, J. Stes-
ka, J. Svoboda, V. Slavík, J. Čurda, J. Louda, 
J. Kraus, A. Kovárník, J. Vavřina ml. Režiséry 
byli J. Dvořáček, J. Vaněk, J. Vavřina st., A. Frý-
da, L. Vavřinová a v neposlední řadě se slu-
ší připomenout i nápovědu H. Drncovou a 
J. Berana.

Naděžda Vaníčková
fotografie z archivu autorky

Opera V studni: M. Formanová, L. Siglová.

pokračování ze strany 16

Opereta Slovácká princezna: Vaníčková,
Dovolil.

...na svém 5. včelařském plese v kopi-
dlenské sokolovně. Sešlo se jich ten-
tokrát víc než minule a byli mezi nimi 
zástupci všech generací. K tanci i po-
slechu zahrála vynikající hudba Formá-
nečka z Prahy. Hlavní cenu – nástavkový 
včelí úl – do tomboly potřetí za sebou 
věnoval předseda včelařů Železnice pří-
tel Bohumil Slavík. Přispěla dlouhá řada 
dalších dárců z místa i okolí a všichni 
zaslouží za podporu naše poděkování. 
S výzdobou sálu opět pomohla místní 
zahradnická škola, která navíc věnovala 
plno květinových cen do tomboly. Pří-
tomní, navzdory rozmarům počasí, pro-
žili za účasti kopidlenských mažoretek 
ZŠ Kopidlno v úvodu plesu noc plnou 
hudby a tance.

Děkují včelaři z Kopidlna a okolí

Včelař Jindřich Bělka z Mlýnce s manžel-
kou na plese včelařů 6. února 2010 v so-
kolovně v Kopidlně.

Na plese se bavili všichni, mladí i ti starší.

Včelaři plesali...
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Císařovna Alžběta zvaná Sisi
ve Farní knize školy kopidlenské

Procházka zimním
zámeckým parkem

Manželka císaře Františka Josefa I., celým 
jménem Alžběta Amálie Evženie (1837–1898), 
byla bavorská princezna z rodu Wittelsbachů. 
Narodila se na zámku Possenhofenu, ležícím 
na březích Starnberského jezera, jako dcera 
bavorského vévody Maxmiliána a vévodkyně 
Ludoviky. Její otec byl více přítelem knih než 
hlučných zábav a princezna se věnovala spí-
še honbám, plavbám po jezeře nebo jízdě na 
koni než společenskému životu.

Alžběta byla za Františka Josefa I. provdá-
na v dubnu 1854 a po příchodu na vídeňský 
dvůr si doposud sebevědomá žena, milující 
svobodný život a přírodu, jen těžko zvykala 
na strohost a neosobnost vídeňského dvo-
ra. Ten ovládala, po stránce společenského 
života a dvorské etikety, zejména císařova 
matka Žofie. Mladá císařovna se s životem 
dvora nikdy nesžila a manželství s Františ-
kem Josefem I. nebylo šťastné. Po narození 
následníka trůnu, korunního prince Rudolfa, 
se zdržovala mimo dvůr, zejména na svých 
zámcích Laxenburg nebo Achilleion na řec-
kém ostrově Corfu. Plnila sice úlohu císařov-
ny, doprovázela manžela na jeho panovnic-
kých cestách, pokud to bylo předepsáno, 
ale jinak žil císařský pár odděleně. Příčinou 
manželského krachu byla především sku-
tečnost, že ačkoliv spolu manželé měli čtyři 
děti (zmíněného korunního prince Rudolfa, 
princeznu Žofii, která však zemřela, a dále 
princezny Giselu a Marii Valerii), neexistoval 
pro ně žádný rodinný život. Císař se věnoval 
výhradně úředním záležitostem a na své nej-
bližší si nikdy neudělal čas. Odcizení manže-

lů ještě prohloubila tragická smrt korunního 
prince Rudolfa roku 1889.

Události v habsburském rodu, ať dobré, 
či zlé, ovlivňovaly život lidí v celé zemi. Na 
úřadech, školách či jiných institucích byly 
pravidelně slaveny narozeniny členů císařské 
rodiny, jejich jmeniny, výročí sňatku nebo 
úmrtí, každá událost byla pečlivě sledována 
a zaznamenána. Alžběta byla velice krásná, 
velmi dbala o svoji štíhlou postavu a lidé 
v monarchii svoji císařovnu, i přes všechny 
rozpory mezi císařskými manželi, obdivovali. 
Proto také země soucítila s císařem nad ná-
hlou Alžbětinou smrtí. Jako by pokračovalo 
jakési rodinné prokletí, císařovna Alžběta 
tragicky zahynula na následky atentátu na 
březích Ženevského jezera. Kronikář ve Farní 
knize školy kopidlenské k této tragédii roku 
1898 zaznamenává:

V sobotu, dne 10. září k večeru, rozlétla se ja-
koby bleskem strašlivá zpráva po Čechách, že 
její Veličenstvo, nejjasnější císařovna Alžběta, 
zemřela ve Švýcarsku, proklána byvši dýkou 
zákeřného vraha na břehu čarokrásného je-
zera Ženevského!1) K vysvětlení této šokující 
zprávy se dále dodává:

V sobotu, dne 10. září ke druhé hodině odpo-
ledne kráčela vznešená paní, provázena toliko 
jednou dvorní dámou, ze svého hotelu k přísta-
višti parníků. Na nábřeží vrhl se na ni vlašský 
dělník, jménem Luccheni, a zasadil jí pilníkem, 
v ostrou dýku nabroušeným, smrtelnou ránu, 
takže vznešená panovnice za krátko šlechetné-
ho ducha svého vypustila.1)

Jestliže se nad osudem císařské rodiny a 
samotné císařovny Sisi zamyslíme, dojdeme 
k závěru, že tento sled nepříznivých událostí 
habsburského rodu mohl být zvrácen cel-
kem snadno trochou lásky, porozumění a na 
první pohled obyčejným rodinným životem. 
Pokud se my, v dnešní době, můžeme rado-
vat ze svého rodinného štěstí, važme si toho, 
že jsme bohatší než císařové.

Ilona Pluhařová

Ilona Pluhařová, učitelka z kopidlen-
ské základní školy, připravuje v letošním 
roce se svým týmem vydání publikace o 
Farní knize školy kopidlenské. Jedná se 
o historický dokument z 19. století, kte-
rý patří mezi nejstarší a nejvýznamnější 
kopidlenské písemné památky. Autorka 
by prostřednictvím plánované publikace 
ráda seznámila širší veřejnost s poutavým 
obsahem i jazykovou krásou tohoto vzác-
ného dokumentu.

Farní kniha
školy kopidlenské

Alžběta na snímku Emila Rabendinga z roku 1867

1) Farní kniha školy kopidlenské, str. 133–134.
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Neměli bychom zapomínat...

Staří kantoři kopidlenští
Josef Ruta 

František Čapek

Pocházel z rodiny drobného zemědělce 
v Petkovech v okrese Mladá Boleslav, kde 
se 29. srpna 1913 narodil. Jeho otec mimo 
zemědělství pracoval ještě jako meliorační a 
lesní dělník. Matka obdělávala pole a starala 
se o šest dětí.

Po absolvování pěti tříd bývalé obecné 
školy v Dlouhé Lhotě studoval sedm let na 
státní vyšší reálce v Mladé Boleslavi, kde ma-
turoval 16. června 1931.

Učitelskou službu nastoupil až 1. září 
1935, neboť všechny jeho žádosti o přijetí 
do počáteční učitelské služby byly zamítnu-
ty pro nedostatek učitelských míst. Žádosti 
podával na různé okresy ve vnitrozemí, do 
pohraničí, na Slovensko a Podkarpatskou 
Rus. V době nezaviněné nezaměstnanosti 
pracoval jako zemědělský dělník na velko-
statku Skašov (okres Mladá Boleslav), dále 
jako dělník v cukrovaru v Dolním Bousově, 
při řepné kampani. Pracoval též s otcem na 
melioracích nebo jako lesní dělník, aby po-
mohl živit osmičlennou rodinu. Ve školním 
roce 1932–33 hospitoval na obecné škole 
v Dlouhé Lhotě a ve školním roce 1934–35 
na obecné škole v Domousnicích.

Od 1. září 1935 do 31. srpna 1937 působil 
jako řídící učitel na jednotřídní obecné škole 
v Brandově (okres Most), od 1. září 1937 do 
30. září 1937 jako učitel na pětitřídní škole 
v Komořanech (okres Most). Potom nastou-

pil vojenskou prezenční službu, kterou konal 
od 1. října 1937 do 31. března 1939 v Levoči, 
Popradě, Milovicích a v Terezíně.

Poněvadž bylo naše pohraničí okupováno 
a odtrženo od naší republiky, byl minister-
stvem školství předán z pohraničí na okres 
Jičín. Od 1. dubna 1939 působil na obecné 
škole v Košíku, na měšťanské škole v Kopi-
dlně a v Dětenicích. Za okupace byl totálně 
nasazen: od 10. září 1944 do 28. února 1945 
pracoval jako stavební dělník ve Skřivanech, 
od 1. března 1945 do Květnové revoluce jako 
zahradnický dělník v okresní ovocnické škol-
ce v Kopidlně. V květnu 1945 byl povolán 
k výkonu výjimečné vojenské služby, kterou 
vykonával jako důstojník v záloze v Jičíně, Ji-
lemnici a v Trutnově do 28. února 1946.

Od 1. března 1946 působil na ZŠ v Kopidl-
ně. Od 1. září 1955 vykonával funkci zástup-
ce ředitele a od března 1962 funkci výchov-
ného poradce. Od 1. září 1966 byl ustanoven 
ředitelem ZŠ a ve funkci působil až do konce 
školního roku 1973, kdy odešel do důchodu. 
Jako učitel měl respekt svých žáků. Vedl na 
škole včelařský zájmový kroužek, byl výbor-
ným ovocnářem a založil u školy sad ovoc-
ných stromů. Jako ředitel byl náročný, ale 
s velmi dobrým vztahem k učitelům ve svém 
učitelském sboru. Aktivně působil jako funk-
cionář místní včelařské organizace.

Zemřel 2. března 1988.
Z podkladů syna Zdeňka Ruty

zpracoval Jaroslav Svoboda

Narodil se dne 1. září 1919, jako jeden ze 
dvou synů malozemědělce. Měl tři sestry, 
z kterých dvě byly také učitelka-
mi. Obecnou i měšťanskou školu 
vychodil v Kopidlně. Pracoval u 
firmy Táborský a Ledabyl. Později 
vystudoval Učitelský ústav v Jičí-
ně. Od začátku své učitelské drá-
hy působil na škole v Kopidlně. 
Zpočátku na obecné škole, poz-
ději i měšťanské. Po mnoho let 
zde vykonával funkci zástupce 
ředitele školy. Byl ženatý s man-
želkou Ludmilou, také učitelkou. 
Měli dva syny – Františka, který 
žije v Chrudimi, a mladšího Ivana, který již 
zemřel.

Pan učitel Čapek byl u žáků oblíbený. Svě-
řenci na něm hodnotili zvláště jeho přístup 
k žákům a vyučovací metody, které ve škole 
používal. Byly to metody, které teprve mno-
hem později byly označeny jako moderní. 
Při výuce dělil žáky do skupin a nechával je 

samostatně pracovat. Nutil je k aktivitě při 
vyučování, což podporoval soutěžemi, kte-
ré pro ně ve vyučování vymýšlel. Byl mate-
matikem a učil také hudební výchovu. V ní 
své žáky vedl k lásce ke zpěvu, hlavně k ná-

rodním písním. Hodně jezdil se 
žáky po okolí na různé sportovní 
soutěže. Lze o něm směle říci, že 
to byl učitel na svém místě.

Neměli bychom ale zapome-
nout ani na jeho veřejnou čin-
nost pro město Kopidlno. Rád a 
s vděčností na něj vzpomínám, 
jak se podílel na přípravě a prů-
běhu oslav 450 let města Kopi-
dlna. Pomáhal nám vyhledávat 
a zpracovávat materiály z histo-

rie města. Měl výbornou paměť, 
a pomáhal nám proto připomínat staré a 
zasloužilé občany Kopidlna. Uměl zpraco-
vat jejich vzpomínky do vydaného almana-
chu k tomuto výročí. Jeho zásluhou na ně 
nebylo nikdy zapomenuto. Jeho práce byla 
veřejností vždy velmi ceněna. Zemřel po 
delší nemoci 11. října 2007.

Jaroslav Svoboda

Kopidlenská knihovna
se modernizuje

Knihovna v roce 2009

V roce 2009 se podařilo pro knihov-
nu v Kopidlně získat dotaci, která 
umožnila provést změnu systému pro 
evidenci knih a dalších titulů. Knihov-
na se tak stane plně automatizovanou, 
což přinese kvalitnější služby čtená-
řům. Zakoupením nového počítače 
navíc vznikly dvě internetové stanice 
pro uživatele.

On-line katalog knihovny bude vy-
staven na internetu a čtenáři tak do-
stanou možnost nahlédnout do svého 
konta, mohou si dokumenty rezervo-
vat i prolongovat. Ostatní uživatelé in-
ternetu mohou v on-line katalogu ko-
pidlenské knihovny vyhledávat podle 
různých kritérií.

Přechodem na systém KpwinSQL se 
knihovna řadí mezi moderní organiza-
ce a její dokumenty jsou zpřístupněny 
všem zájemcům z řad veřejnosti i dal-
ších knihoven.                                        (rk)

...do knihovního fondu získala 376 
nových knižních titulů, odebírá 18 ti-
tulů periodik, pro pobočku v Mlýnci tři 
tituly. Další tituly a periodika získává 
formou darů od čtenářů.

...z celkového počtu 10 360 výpůjček 
je 2107 periodik. Počet čtenářů ko-
pidlenské knihovny je 212 a z toho je 
63 dětí do 15 let. Knihovnu navštívilo 
celkem 2569 uživatelů. Internet využilo 
488 lidí a webovou stránku navštívilo 
4400 uživatelů.

...uskutečnilo se 26 kolektivních kul-
turně-výchovných akcí pro MŠ, ZŠ a 
SZaŠ. Pro širokou veřejnost byl uspořá-
dán celoroční prodej vyřazených knih.
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Hudbou proti krizi

Nezaměstnanost na Kopidlensku
v loňském roce stoupala

Za dechovkou do Židovic

V současné době, kdy většina lidí žije 
ve strachu z budoucnosti, co nám přinese 
ještě ekonomická krize, se snažme ales-
poň částečně odreagovat od stresujících 
situací a posílit se vzájemnou duchovní 
podporou. Ona totiž v naší společnosti je 
duchovní krize ještě nebezpečnější než ta 
ekonomická. Úroveň lidství postupně klesá 
na úroveň zvířat. Lidé jsou již tak znechu-
ceni současnou politikou, že je nic na tom-
to světě nebaví, ztrácejí potřebný elán a již 
ani nevěří v lepší budoucnost.

Když však s některými lidmi mluvím o 
našem záměru, že chceme v Židovicích 
každou sobotu na tři hodiny hrát pro zá-
jemce lidové písničky, tak cítím v mnohých 
velkou podporu, ale i pomoc. Například 
Mirek Hladík mi řekl: „Pokusíme se spo-
lečně zajistit dopravu z Kopidlna!“ Což se 
podařilo a sponzor pan Hloušek slíbil vozit 
účastníky z Kopidlna za režijní cenu 5 Kč a 
nezapočítat vůbec čekací dobu.

Další příklad: paní ředitelka zahradnické 
školy mi přislíbila jako sponzorský dar vý-
zdobu sokolovny. Věřím, že i některé pod-
niky, ale i soukromníci naše snažení spon-
zorsky i účastí podpoří. Podle toho, jakou 
budeme mít podporu, budeme moci brát 
velké dechové soubory a vytvářet příjem-
né prostředí.

Hudební skladatelé pro nás stvořili pís-

Nezaměstnanost na Kopidlensku v dru-
hé polovině loňského roku opět stoupala. 
Vyplývá to z údajů zveřejněných Úřadem 
práce v Jičíně. Zatímco ještě v létě se po-
čet nezaměstnaných v celém mikroregionu 
pohyboval těsně pod hranicí 11 procent, ke 
konci roku už tuto hodnotu překročila. Mír-
ně lépe na tom naopak bylo samotné město 
Kopidlno, kde se počet lidí bez práce snížil 
z původních 11,07 % na 10,7 %.

Jak na tom byly ve srovnání jednotlivé 
obce na Kopidlensku, můžete vyčíst z přilo-
žené tabulky.                                                      (kl)

1. Okres Jičín měl k 31. 12. 2009 míru 
nezaměstnanosti 9,43 %, to znamená, že 
k tomuto datu bylo evidováno celkem 3716 
dosažitelných uchazečů.

2. Město Kopidlno mělo k 31. 12. 2009 
nezaměstnanost 10,7 %, což je celkem 117 
evidovaných uchazečů. Celkem je v Kopidl-

ně 1093 ekonomicky aktivních obyvatel.
3. Mikroregion Kopidlno. K 31. 12. 2009 

bylo v mikroregionu Kopidlno evidováno 
celkem 184 uchazečů, s mírou nezaměstna-
nosti 11,49 %. Mikroregion Kopidlno se řadí 
na druhé místo mezi nejrizikovější mikrore-
giony Jičínska (za mikroregion Vysoké Veselí: 
13,77 %). Nejnižší nezaměstnanost byla za-
znamenána v obci Budčeves (9,30 %) a nej-
vyšší v obci Běchary (20,59 %).

ničky většinou z přírodního prostředí, a 
tudíž prostřednictvím písniček můžeme 
získávat energii jako součást dokonalé-
ho přírodního koloběhu. Matka Země je 
schopna dát každému vše, co potřebuje 
k naplnění svého životního poslání. Začne-
me přemýšlet více nad duchovními hod-
notami, které nás vzájemně podporují, na 
úkor materiálních hodnot. Měli bychom 
být schopni vytvářet realitu dle svého přá-
ní a šířit spokojenost kolem sebe, takzva-
nou duchovní nadstavbu.

Jestli se nám vše podaří, budeme moci 
hodnotit až za nějaký čas. Pokud však spo-
jíme všechny své síly a myšlenky mezi lidmi 
podobného záměru, tak bychom měli do-
sáhnout spokojenosti.

Na prvním setkání nám bude hrát kapela 
Josefa Vance ze Záhornic. Vstupné 50 Kč.

Těším se na vzájemnou spolupráci! Pře-
dem děkuji za podporu.

Antonín Erben

Pro zájemce se nám podařilo zajistit 
autobusovou dopravu. Odjezd auto-
busu z nádrží v Kopidlně ve 13.00 se 
zastávkou na náměstí v 13.05, v Cho-
lenicích (13.10), Běcharech (13.15), 
Vršcích (13.25), Slavhosticích (13.30) a 
Chroustově (13.35).

Klub přátel české písničky při Obec-
ním úřadě v Židovicích pořádá každou 
sobotu kulturně-společenskou akci pod 
názvem

LÉČENÍ HUDBOU
Začátek je vždy ve 14 hodin na sále 

v sokolovně, s ukončením v 17 hodin.
K poslechu i k tanci budou nám hrát 

různé dechové soubory české lidové pís-
ničky. 

První setkání se uskuteční na Bílou so-
botu dne 3. dubna 2010.

Těšíme se na přátelské návštěvy a vaši 
podporu. Ať nás hudba a zpěv spojuje, 
posiluje a léčí.

Struktura uchazečů o zaměstnání v mikroregionu  Kopidlno k 31. 12. 2009

Obec PN Evidence nad 12 měs. OZP. Vzdělání

Celkem Ženy  Celkem Ženy Celkem Ženy Zákl.. Nižší stř. 
odb. Vyuč. ÚSV ÚSO VŠ Dokt.

Běchary 21 7 3 3 1 1 12 9

Budčeves 8 2 6 1 5 1 8

Cholenice 9 2 2 1 0 0 4 4 1

Kopidlno 117 61 32 18 22 15 41 4 47 2 20 2 1

Slavhostice 9 4 4 2 3 1 3 2 4

Vršce 15 7 2 2 0 0 8 6 1

Židovice 5 1 1 0 2 1 1 4

Celkem 184 87 50 27 33 19 69 6 82 2 22 2 1
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Babiččin beránek
300 g polohrubé mouky, 300 g cukru, 

4 žloutky, 2 celá vejce, sníh z 5 bílků, vanil-
kový cukr, rozinky, mandle, 30 g másla, ci-
trónová kůra. Poleva: 1 bílek, 100 g cukru, 
1 lžíce citrónové šťávy.

V míse pečlivě utřeme žloutky s cukrem, 
přidáme vanilkový cukr, trochu nastrou-
hané citrónové kůry, nasekané mandle a 
rozinky. Pak vmícháme mouku, promísí-
me a nakonec přidáme tuhý sníh z bílků. 
Formu na beránka vymažeme tukem, vy-
sypeme moukou, vložíme těsto a upeče-
me ve středně vyhřáté troubě. Hotového 
beránka po vychladnutí přelijeme pole-
vou, kterou připravíme tak, že utřeme do 
zhoustnutí cukr, bílek a citrónovou šťávu.

Jehněčí kýta s fenyklem
1,5 kg jehněčí kýty, sůl, pepř, 4 lžíce pře-

puštěného másla, 800 g brambor, 4 bul-
vy fenyklu, 2 lžíce balzamikového octa, 
4 stroužky česneku, rozmarýn, po 500 ml 
červeného vína a masového vývaru (možno 
z kostky), 10 černých oliv, 1/2 lžičky anýzu, 
1 kousek skořice, 2–3 lžíce tmavé instantní 
jíšky.

Předehřejeme troubu na 250 °C. Jehně-
čí kýtu opláchneme, osušíme, důkladně 
vetřeme sůl a pepř. Vložíme do vymaš-
těné pánve, přelijeme horkým máslem a 
pečeme asi 30 minut. Pak snížíme teplotu 
na 180 °C. Mezitím oloupeme brambory, 
omyjeme je a pokrájíme na kostky, fenykl 

očistíme, rozkrájíme na dílky a pokapeme 
balzamikovým octem. Česnek oloupeme 
a posekáme. Maso přelijeme vínem a vý-
varem, přidáme brambory, fenykl, česnek, 
rozmarýn, černé olivy, anýz a skořici a 
dusíme 45 minut. Pak odstraníme skoři-
ci, kýtu vyjmeme a necháme odležet asi 
10 minut. Omáčku zahustíme. Podáváme 
s dušenou zeleninou.

Slunečnicovo-lněné kynuté pečivo
400 g celozrnné mouky, 100 g hladké 

mouky, 1 balíček sušeného droždí, 1 lžička 
cukru, 1 lžička soli, 1 smetana ke šlehání 
(200 ml), 250–300 ml vlažné vody, 50 g 
slunečnicových semínek, 50 g lněných se-
mínek, 1 vejce na potření, slunečnicová a 
lněná semínka na posypání.

Důkladně smícháme mouky se suše-
ným droždím, přidáme cukr, sůl, smetanu, 
vodu a semínka. Vypracujeme hladké těs-
to, aby se nechytalo stěn mísy. Povrch těs-
ta posypeme hladkou moukou, zakryjeme 
utěrkou na necháme na teplém místě ky-
nout asi 15 minut. Pak těsto promícháme 
a dáme na 30–90 minut dokynout.

Z vykynutého těsta tvarujeme různé 
tvary – rohlíky, houstičky, uzly a podobně, 
které dáme na plech vyložený papírem na 
pečení, potřeme rozšlehaným vejcem a 
posypeme semínky. Necháme na plechu 
ještě chvíli dokynout a dáme asi na 45 mi-
nut péci.

JaN

Vel ikonoční  recept y

Vítání ptačího
zpěvu 2010...

...proběhne letos v obvyklém termí-
nu v sobotu 1. května. Sraz účastníků je 
v 7 hodin ráno na hrázi rybníka Zrcadlo 
v Mlýnci.

Procházka s výkladem a pozorováním 
ptáků bude zpestřena ukázkou odchytu 
a kroužkování drobných pěvců v ráko-
sí a vypouštěním uzdravených ptáků 
zpět do volné přírody ve spolupráci se 
záchrannou stanicí pro hendikepované 
živočichy z Pátku u Poděbrad.

Těšíme se na hojnou účast milovníků 
přírody a uvítáme účast celých rodin 
i s dětmi, pro které bude procházka a 
setkání s živými pěvci zajímavým zážit-
kem. Podrobnosti si můžete přečíst na 
webové adrese www.rozdalovickeryb-
niky.eu.

Vláďa Šoltys,
Česká společnost ornitologická Jičín

Vážení spoluobčané, milí příznivci, 
z technických a organizačních důvodů 
bylo město Kopidlno nuceno odstoupit 
od konání tradičního plesu města Kopidl-
na. Věříme ale, společně s vámi, že se nám 
v následujícím roce 2011 podaří opět 
úspěšně navázat na naše tradice.          (rk)

Pořadatelé Mini bálu zahrádkářů, který se uskutečnil 6. března v restauraci 

Radnice v Kopidlně, děkují sponzorům:

Sponzoři Mini bálu zahrádkářů

Ples města Kopidlna

I N F O

Akord LUX
Antoš Kamensko
Aranžování 
Vystrčilová
Autoškola Hloušek, 
Vích
Aveflor Budčeves
Benko Kopidlno
Bucek Cholenice 
Cukrárna Knížková
Cukrárna Kotlářová
Členové ZO 
zahrádkářů
Domácí potřeby 
Slavíková
Elektro Voseček

Holky z 202 – COOP
Hubálovský 
Kopidlno
Jansta Radnice
Koloniál Plocarová
Květiny Lucie
Lidové ceny KKK 
Štěrbová
Maso Boura
MAVE Jičín
Město Kopidlno
Mrázkův Archiv
Obora Valdice
Papírnictví Kočka
Perseus Běchary
Pletené zboží 

Košátko
Pneuservis Pišl
Potraviny Víchová
Rybářství, s. r. o., 
Kopidlno
Šlechtitel brambor 
Matoušek
Včelaři Josef Maxa, 
František Koutnik
Včelaři – základní 
organizace Kopidlno
Zahradnická škola 
Kopidlno
Zelenina Janstová
Zemní práce Kotlář
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Dospělí kolem mne aneb vzkazy dospělým
Jak vidí děti dospělé? Na to jsme se zeptali žáků v 6. a 8. třídě Základní školy v Kopidlně. Pojďme se společně 

zamyslet nad jejich názory a pohledy, které z důvodu citlivého tématu zveřejňujeme tentokrát anonymně.

Mě na dospělejch štve, že když dostanu poznámku nebo špatnou 
známku, tak hned zuřej a tvrděj, že voni byli v mým věku svatý, ale 
já vím, že ne. A to mě štve nejvíc. A když dostanu čtyřku, tak mám za-
kázanej počítač a dospělí říkaj, že jsem hloupej, nebo co, a já vím, že 
čtyřky měli taky, ale neměli za to zákaz na počítači, protože tenkrát 
ještě žádnej neměli.

Dospělí se ke mně chovají příjemně, teda, pokud 
nejsou naštvaní. A když jsou, tak se s nimi raději ne-
pouštím do křížku. Ale rozzlobí se většinou, jen když 
něco já nebo bratr nebo sestra vyvedeme. Ale zlobí 
se i na našeho psa, protože nám pořád utíká.

Já si myslím, že dospělí mají více zkušeností než my, ale naopak v ně-
čem můžou mít pravdu i děti. Mám ráda hravé, nápadité dospělé. 
Žádný dospělý není dokonalý. ... Dospělí nám někdy vynadají a i něco 
dovolí. Takže celkem si myslím, že dospělí jsou super.

Jak vidím dospělé kolem sebe?
- povyšují se
- rádi přikazují
- baví je mít autoritu a dělat si s ní co chtějí
- jsou i dobrosrdeční
- baví je vytasit se se svými znalostmi
- baví je ukázňovat
Já je vidím jako velké stroje plné vlastností výše uvedených

Někteří rodiče chtějí, aby se jejich děti chovaly a 
oblékaly jako oni. Myslím, že by v tom rodiče na své 
děti neměli tolik tlačit a nechat je, aby byly samy se-
bou. ...

Rodiče nás nechápou, maj jinej (= děsnej) vkus na 
módu. (více autorů)

Dospělí se někdy chovají jako malé děti a někdy se 
chovají, jako by věděli všechno. ...

Vidím je (dospělé) něco jako vedoucí celýho světa, 
i když to není pravda.

Dospělí mi nemůžou vadit, když taky jednou budu 
dospělý. ...

... Moje rodiče obdivuju, ale jsou chvíle, kdy se s nima 
neshodnu. Když se podívám na několik rodičů, jsem 
ráda, že ty moje mám. ...

...myslím si, že se chovají, jako když jsme malí mra-
venci a oni něco víc.

ptala se Ilona Pluhařová

Nesnáším, když na mě někdo z vás dospělých křičí!!

... Já je chápu, mají o nás starost a chtějí nám pomoct, ale někdy 
nám to nedělaj o mnoho lehčí, spíše naopak. ...

Já myslím, že nejsou dospělí, protože každý je takové velké dítě.

... Vadí mi na nich to, že když udělám něco špatně, tak si toho všim-
nou, a vynadat, to jim nedělá problém. A když něco udělám dobře, 
tak se neozvou. ...

... Umím si je omotat kolem prstu a manipulovat s nimi, ale někdy se 
to nezdaří, a poté jsou na mě přísní. ...

...dívají se na nás s výrazem: Co to máš zase na sobě, jak seš zase zmalovaná a co ty vlasy? 

... Tlak společnosti vás nutí být za pitomce, i když vám jako „divní lidé“ připadají ti ostatní.

Většina dospělých to s námi myslí dobře, vědí, co děti 
potřebují, a jsou rádi, když neděláme skopičiny. ...
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Kopidlno na Jivínském Štefanu v Libuni

Nominace

Miloslav Bařina z Nové Paky a Josef Teich-
man ze Železnice se o letošním 25. únoru 
stali dalšími z držitelů Jivínského Štefana 
za kulturní činnost na okrese. Vyhlašovací 
večer, který tentokrát probíhal v Libuni, měl 
ale i své kandidáty na ocenění z Kopidlna 
a jeho nejbližšího okolí. I když se letos na 
žádného z nich nedostalo, přesto bychom 
rádi jejich jména připomněli na stránkách 
Kopidlenských listů, protože jak praví sami 
pořadatelé: není důležité, kdo si vítěznou fi-
gurku nakonec odnese. Smyslem Jivínského 
Štefana, který má za sebou svůj 14. ročník, je 
připomenout a podpořit lidskou tvořivost a 
také umožnit alespoň jednou za rok setká-
ní všem příznivcům kultury, kteří by se jinak 
třeba ani nesešli.

Setkání v libuňské sokolovně opět ukáza-
lo, že na Jičínsku najdeme jen málo spole-
čenských prostor s takovou kapacitou, která 
by odpovídala rozměrům, do jakých Jivínský 
Štefan za téměř půl druhého desetiletí své 
existence narostl. To, že se vyhlašovací cere-
moniál každoročně stěhuje (před dvěma lety 
se například uskutečnil v Kopidlně), ale dává 
každé hostitelské obci příležitost připravit 
si vlastní program a v dobrém slova smys-
lu se předvést. Kritické oko pak můžeme 
přimhouřit s vědomím, že jakékoli progra-
my v rámci vyhlašování Jivínských Štefanů 
jsou jen doprovodné. To podstatné se děje 

po celý rok po celém okrese, se Štefanem i 
bez Štefana. Během vyhlašovacího večera si 
pak máme možnost tohle všechno připome-
nout, prohodit pár slov mezi lidmi a třeba i 
načerpat inspiraci a elán k dalším tvořivým 
výkonům.

Diváky v sále libuňské sokolovny také pře-
kvapila moderátorka Jarmila Novotná, když 
v závěru ohlásila, že příští ročník ankety po-
nese název Jivínský proChor podle pseudo-
nymu svého hlavního pořadatele Bohumíra 

Procházky. Udílení dřevěných figurek se 
za rok uskuteční opět v tradičním termínu 
25. února, tentokrát v Miletíně.

Pořadatelům posledního ročníku Jivínské-
ho Štefana se tentokrát na udělení ceny se-
šlo celkem 237 návrhů jednotlivců i skupin. 
V kategorii kulturní počin roku 2009 dostali 
133 nominací, v kategorii za dlouhodobé 
zásluhy vybírala porota ze 104 návrhů. Podí-
vejme se teď společně, jaké zastoupení mezi 
nimi mělo Kopidlensko.                                  (kl)

Kategorie kulturní počin roku 2009:

Jana Čtvrtečková
Převzala funkci kronikářky v Pševsi. Kronika 

nebyla mnoho let psána, a tak se rozhodla pro 
velmi obtížný úkol - dopsat kroniku i za léta mi-
nulá. Shání mezi místními obyvateli informace a 
postupně kroniku doplňuje. Zároveň popisuje 
aktuální události.

Antonín Erben
Zorganizoval 4. včelařský ples v únoru 2009 

v Kopidlně, popáté (20. června 2009) byl hlav-
ním organizátorem Okresního včelařského dne 
v Židovicích za účasti předsedy Svazu včelařů.

Ilona Pluhařová
Za vynikající přínos literatuře pro děti pokra-

čováním pohádky o skřítku Stulíkovi. Vytvořila 
skřítkovi družku Silenku, která v dětské duši vy-
volává pocity dobra a skřítčího (lidského) štěstí. 
Paní Pluhařová umí svoji práci prezentovat (fes-
tival Jičín - město pohádky, Rozloučení s prázd-
ninami v Psinicích, Knižní veletrh na výstavišti 
v Lysé nad Labem).

Střední škola zahradnická Kopidlno
Za zorganizování dalšího ročníku prezentační 

akce Kopidlenský kvítek ve dnech 10.-12. října 
2009, letos za rekordní účasti více než 10 000 ná-
vštěvníků. (Soutěž studentů v aranžování květin, 
žáků v poznávání rostlin, předvádění zahradnic-
kých činností, módní přehlídka atd.)

Kategorie dlouhodobé zásluhy:

Běchary, obec
Za to, jak kulturně žije tato obec na hranici 

(okresu, kraje). Plesy, přednášky, koncerty, soutě-
že, ale i sázení stromků a výlety. I za to, jak o tom 
každý rok vydávají zprávu formou časopisu.

František Brodský
Za přínos sportu v Kopidlně - stolní tenis, za 

ochotu a spolupráci při organizaci různých kul-
turních akcí v Kopidlně.

Antonín Erben
Organizátor kulturního a společenského ži-

vota na Kopidlensku, se zaměřením na obce Ži-
dovice a Běchary. Stará se o obnovu přírodního 
prostředí výsadbou stromů podle cest v okolí 
obce Židovice. Je dopisovatelem mnoha listů.

Jana Hladíková
Vede zájmový kroužek paličkování při škole. 

O prázdninách pořádá opakovaně pracovní díl-
nu. Je spjata s hudebním setkáním Hilmarovo 
Kopidlno, které velmi dobře moderuje.

Klub důchodců Běchary
Pořádají zájezdy, brigády na úklid obce, věnu-

jí se i úklidu kostela. Pořádají i taneční zábavy, 
přednášky a vyvíjejí další aktivity.

Miloslav Sádlo
Kronikářem obce Keteň je nepřetržitě od roku 

1976. V kronice vytvořil originální galerii kreseb 
všech stavení obce, doplněnou soupisem zde 
žijících osob.

Střední škola zahradnická Kopidlno
Za dlouholetou organizaci masového spor-

tovního běhu pro děti, mládež i dospělé na po-
čest 17. listopadu zámeckým parkem. Za péči 
o park a jeho okolí, zahájení plynofikace všech 
objektů školy.

Jaroslava Suchoradská
Za práci v šachovém kroužku, za práci s dět-

mi. Za dlouholeté vzorné vedení obecní kroniky 
Mlýnce.

Oldřich Suchoradský
Za jeho práci v redakční radě Kopidlenských 

listů, dlouholeté vedení knihovny v Mlýnci. Kro-
nikář, český kantor a všestranně kulturní pra-
covník. Své vědomosti (včely, šachy, počítače...) 
předává dál.

Jiří Šourek
Za propagaci města a zahradnické školy při 

nejrůznějších akcích jako je Kopidlenský kvítek. 
Zajímá se o historii kopidlnského zámku a rod 
Schliků, dovede své poznatky přenášet mezi 
studenty i veřejnosti, spolupracuje s místními 
Kopidlenskými listy.

Ženy TJ Sokol Kopidlno
Za vzornou přípravu a krásné taneční.



březen 2010strana 24 Kopidlenské
listy

Policejní zpravodajství z Kopidlenska

Dostal chuť na vepřové
Vršce – Na silvestrovské hody se zřejmě 

chystal neznámý pachatel, který se vlou-
pal ve čtvrtek 31. prosince 2009 v časných 
ranních hodinách do výkrmny prasat ve 
Vršcích. Uvnitř si nejdříve vybral osmdesá-
tikilového čuníka, kterého na místě zabil. 
Mrtvé zvíře poté odtáhl přes dvůr do zadní 
části objektu, kde ho zřejmě naložil do při-
praveného vozidla, a odjel. Majitel vyčíslil 
škodu na částku nejméně 2600 korun.

Řídit v zákazu řízení se nevyplácí
Pševes – Ve čtvrtek 31. prosince kontro-

lovala v odpoledních hodinách policejní 
hlídka v obci Pševes osobní motorové vo-
zidlo Škoda Superb, které řídil dvaadvace-
tiletý muž z okresu Nymburk. Během kont-
roly vyšlo najevo, že má Okresním soudem 
v Nymburku vysloven do konce roku 2010 
zákaz řízení všech motorových vozidel. 
Z tohoto důvodu si poslední den v roce 
2009 vyslechl ve zkráceném přípravném 
řízení podezření z trestného činu maření 
výkonu úředního rozhodnutí a vykázání.

Muž ukradl kabel
Kopidlno, Pševes – V úterý 5. ledna od-

cizil v dopoledních hodinách pachatel 
v blízkosti železniční tratě mezi obcemi 
Kopidlno a Pševes telekomunikační kabel. 
Na místo okamžitě vyjelo několik policej-
ních hlídek, které zde prováděly šetření a 
zajišťovaly stopy. Jejich pozornosti neuni-
kl ani dvaadvacetiletý muž se psem, jehož 
stopy se nápadně podobaly stopám, které 
po sobě zanechal na místě činu pachatel. 
Ani nezapíral a ke krádeži 130 metrů dlou-
hého kabelu v hodnotě téměř 8 tisíc korun 
se přiznal. Lup pak našli policisté schova-
ný v rákosí nedaleko železniční tratě. Ještě 
téhož dne si mladý muž vyslechl ve zkrá-
ceném přípravném řízení podezření z pře-
činu krádeže, za což mu hrozí trest odnětí 
svobody až dva roky.

Ne dvě, ale tři mouchy jednou ranou 
Kopidlno – V úterý 5. ledna kontrolovala 

v časných ranních hodinách policejní hlíd-
ka v Kopidlně na Hilmarově náměstí osobní 
motorové vozidlo Škoda Forman, které řídil 
šestadvacetiletý muž. Nutno podotknout, 
že se policisté nestačili během kontroly di-
vit. Nejenže z jeho dechu cítili alkohol, ale 
navíc zjistili, že má až do roku 2011 vyslo-
ven rozsudkem Okresního soudu v Mělní-
ku zákaz řízení všech motorových vozidel. 
A aby toho nebylo málo, tak se od ledna 
2009 vyhýbal nástupu trestu odnětí svo-
body, kam ho poslal na základě příkazu 
k dodání do výkonu trestu Okresní soud 
v Jičíně. Policisté nejdříve řidiče vyzvali 
k provedení orientační dechové zkoušky, 
kterou ovšem odmítl. Z tohoto důvodu věc 

šetří jako přestupek proti bezpečnosti a 
plynulosti v silničním provozu. Nakonec ho 
po provedených úkonech eskortovali do 
vazební věznice v Hradci Králové, kam ho 
ještě před rozedněním předali. Tím to pro 
něj ovšem neskončilo. Tím, že nerespek-
toval rozhodnutí soudu a usedl za volant 
osobního vozidla a že se vyhýbal nástupu 
výkonu trestu odnětí svobody, se stal po-
dezřelým ze spáchání přečinu maření vý-
konu úředního rozhodnutí a vykázání.

Vloupání do dílny
Kopidlno – V přesně nezjištěné době od 

neděle do středy 6. ledna vnikl neznámý 
pachatel na volně přístupný pozemek u ro-
dinného domu v Kopidlně, kde se následně 
vloupal do dílny. Uvnitř vše nejdříve řádně 
prohledal a poté zde odcizil benzínovou 
řetězovou pilu, gola sadu a úhlovou brus-
ku. Majitel vyčíslil celkovou škodu na část-
ku nejméně 4 tisíce korun.

Čuník si vyšel na procházku
Kopidlno – Na procházkou kopidlen-

skými ulicemi se vydal během lednových 
dnů v podvečerních hodinách asi stodva-
cetikilový čuník, který využil nedostatečně 
zajištěných dveří svého chlívku a vyrazil 
do světa. Dlouho se však z nečekaně naby-
té svobody neradoval. K jeho smůle si ho 
totiž všimla jedna z místních obyvatelek, 
která vše oznámila policii. Na místo oka-
mžitě vyjela policejní hlídka, která nejdříve 
kontaktovala majitelku čuníka. Ta v té chvíli 
vůbec netušila, že má chlívek prázdný. Ná-
sledně jí policisté pomohli vepříka zahnat 
zpět do chlívku. Nutno podotknout, že při 
tom museli být velmi opatrní. Rozdivočelé-
mu čuníkovi se evidentně domů nechtělo 
a hrozilo, že by mohl na zasněženém po-
vrchu chodníku uklouznout a přitom si 
například zlomit nohu. Nakonec vše dobře 
dopadlo a k žádnému zranění ani ke škodě 
na majetku nedošlo.

Z hospody putoval rovnou do věznice
Kopidlno – Do věznice se evidentně 

nechtělo čtyřiačtyřicetiletému muži z Ko-
pidlenska, který se od listopadu loňského 
roku bezdůvodně vyhýbal nástupu tres-
tu odnětí svobody, kam ho poslal soudce 
Okresního soudu v Jičíně. Hra na schová-
vanou skončila v pátek 15. ledna, kdy ho 
policisté vypátrali v jedné z restaurací, kde 
popíjel pivo. Ani ve snu ho nenapadlo, že 
je to jeho poslední na svobodě. Pak už jen 
nasedl do služebního vozidla a namísto 
domů uháněl do vazební věznice v Hradci 
Králové, kde ho policisté ještě před půlnocí 
předali do správných rukou.

Opilý chodec skončil v nemocnici
Kopidlno – K dopravní nehodě, která si 

vyžádala jedno lehké zranění, došlo v so-
botu 16. ledna v odpoledních hodinách 
v Kopidlně. Před sedmnáctou hodinou šel 
čtyřiatřicetiletý chodec Lipovou ulicí, kde 
náhle vstoupil zpoza odstaveného dodáv-
kového vozidla do vozovky, kudy právě 
projíždělo osobní vozidlo Škoda Fabia, kte-
ré řídila sedmatřicetiletá žena. Následně 
došlo ke střetu, při kterém chodec narazil 
do čelního skla a poté spadl na zem. Při ne-
hodě utrpěl muž lehké zranění, se kterým 
byl převezen na ošetření do Oblastní ne-
mocnice v Jičíně. Alkohol u řidičky byl na 
místě vyloučen dechovou zkouškou. To se 
však nedá říci o chodci, který „měl v dechu“ 
přes 2,3 promile alkoholu. Celková škoda 
byla vyčíslena na 30 tisíc korun.

Krádež tahače ve Pševsi
Pševes – V pátek 22. ledna odcizil v pozd-

ních nočních hodinách neznámý pachatel 
ve Pševsi nákladní vozidlo Volvo bílé barvy 
s chladicím návěsem Schmitz, které bylo 
zaparkované v nezajištěném objektu jed-
né z firem. Majitel vyčíslil jeho hodnotu na 
částku nejméně 1,5 milionu korun. V přípa-
dě dopadení hrozí pachateli trest odnětí 
svobody až na osm let.

Policisté umravňovali mladíky
Kopidlno – V pátek večer 5. února na 

sebe upoutala v Kopidlně pozornost par-
ta výrostků, kteří se chovali velmi hlučně a 
přitom převraceli popelnice a ničili budky 
na plyn. „Umravnit“ je nakonec musela až 
policejní hlídka, která jim vysvětlila, jak se 
mají na veřejnosti chovat.

Řidič skolil srnu
Pševes – V pondělí 22. února jel v pod-

večerních hodinách pětadvacetiletý řidič 
osobním vozidlem Seat Ibiza ve směru od 
Pševse na Kopidlno. V daném úseku mu za 
obcí Pševes náhle vběhla do jízdní dráhy 
srna, do které čelně narazil. Při nehodě do-
šlo k usmrcení zvířete, které zůstalo ležet 
na vozovce. Alkohol u řidiče byl na místě 
vyloučen dechovou zkouškou a celková 
škoda byla vyčíslena na 20 tisíc korun.

Do herny po zavírací době?
Kopidlno – V úterý po půlnoci 23. února 

se marně pokoušel dostat do jedné z heren 
v Kopidlně mladých pár, který byl zjevně 
pod vlivem alkoholu. Muž i žena neustále 
bouchali na dveře a domáhali se vstupu 
dovnitř. Ten jim ovšem nebyl ze strany ob-
sluhy umožněn, neboť již bylo po zavírací 
době. Nakonec na místo vyjela policejní 
hlídka, které oběma řádně domluvila. Ku-
podivu si vzali slova policistů „k srdci“ a 
odešli domů.

Hana Klečalová, Policie ČR Jičín
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Za zelenými stoly před koncem sezony
Jsme těsně před koncem sezony stolních 

tenistů a budeme ji hodnotit v oddíle. Nic 
však nebrání tomu, abych ještě dřív prozra-
dil čtenářům Kopidlenských listů svůj po-
hled na právě probíhající sezonu.

Oddíl a potažmo i naše město reprezen-
tuje celkem pět družstev – tři v kategorii 
dospělých, dorostenci a žáci. Začněme ka-
tegorií mužů.

Družstvo A obsadilo v loňském roce dru-
hé místo v nejvyšší okresní soutěži, nebylo 
to sice postupové umístění, ale naši se do-
hodli s Jičínem a „koupili“ od nich možnost 
hrát krajskou soutěž. Jestli to byl krok dobrý, 
nebo špatný, mi nepřísluší hodnotit. Je však 
fakt, že na soutěž naši nestačí. Několik málo 
utkání chybí do konce a naši jsou beznaděj-
ně poslední, když dosud všechna svá utkání 
prohráli. Před sezonou odešel Karel Horák, 
jehož body výrazně chybí. Navíc je mimo 
republiku Michal Hladík. Naopak přišel Pepa 
Palička, který nastupuje za naše první dvě 
družstva. Naše „áčko“ nastupuje zpravidla 
v sestavě „pražáků“ Václav Matuna, Petr Pro-
cházka, Jirka Tomášek a Pepa Palička. Když 
není ve službě, má místo v sestavě i „domá-
cí“ Milan Pekárek. Několik příležitostí dostali 
i Michal Hladík a Pavel Kodet.

V okrese došlo před sezonou k reorgani-
zaci soutěží. Pod hlavičkou České asociace 
stolního tenisu (ČAST) hrají svá utkání mlá-
dežnické kategorie a nejvyšší okresní třída – 
skupina A. Další výkonnostní třídy vystoupi-
ly z ČAST a jejich soutěže řídí přímo okresní 
výbor ČSTV, jako soutěže neregistrovaných.

V nejvyšší třídě neregistrovaných máme 
zastoupení v podobě družstva B. Za toto 
družstvo nastupují pravidelně Míla Novák, 
Petr Procházka, Pepa Palička a Pavel Kodet. 
Do svého zranění nastupoval i současný 
starosta TJ Sokol Kopidlno a nestor stolního 
tenisu v okrese Fanda Brodský. Družstvo si 
vede slušně, drží se v horních patrech tabul-
ky, na 3.–5. místě.

Družstvo těží ze zkušenosti Petra Pro-
cházky a Pepy Paličky. Skvěle si však vede i 
mladý Pavel Kodet. Dobře hrál v první polo-
vině i Míla Novák. V odvetách se mu již tolik 
nedaří.

Družstvo C postoupilo z nižší třídy do 
současné B skupiny neregistrovaných a 
byly obavy, zda se nebude opakovat situace 
před několika lety, když po postupu druž-
stvo neuhrálo za sezonu ani jedinou remízu, 
o vítězství ani nemluvě. Skutečnost předčila 
očekávání. Družstvu se od počátku celkem 
dařilo a zatím je ve středu tabulky. Ale vy-
hráno ještě není. Soutěž je velice vyrovnaná 
a v závěru soutěže nás čekají utkání s druž-
stvy z vyšších pater tabulky. Věřme, že vše 
dopadne dobře a v soutěži se udržíme, což 

by prospělo hlavně mladým hráčům Vojtovi 
Slavíkovi a Pavlu Kodetovi – i když ten zřej-
mě na základě letošních výsledků bude mít 
místo pro příští sezonu v základu družstva B. 
Výbornou sezonu prožívá letos i Honza Ko-
hut. Loni se ještě rozkoukával, letos však pa-
tří k pilířům družstva. Se střídavými výsledky 
nastupovali za družstvo ještě Dušan Vrabec, 
Alois Machačný, Saša Petr a Jiří Machula.

Mládežnické kategorie uhrají letos střed 
tabulky. Ztrátu a vyklizení pozic, alespoň co 
se umístění týče, zaznamenáme v kategorii 
dorostu. Ne že by naši byli slabším týmem, 
ale letos máme skutečně smůlu. Pavel Kodet 
podstoupil operaci a byl několik týdnů mimo 
hru. A v jednom z turnajů (soutěže mládeže 
se hrají formou několika turnajů a nástavby 
play-off ) nemohl nastoupit ani Vojta Slavík. 
Další hráči je nedokázali nahradit a dvakrát 
prohráli. Bohužel právě s družstvy, se kterými 
jsme měli na konci dlouhodobé části stejně 
bodů, a vzájemná utkání nás odsoudila hrát 
„jen“ o 5.–8. místo. Umístění sice neodpovídá 
kvalitě hráčů, ale to nám nepomůže. Závě-
rečný turnaj se uskuteční v době, kdy vychá-
zí Kopidlenské listy. Je však předpoklad, že 
naši budou pátí. Naši nastupovali zpravidla 
v sestavě Vojtěch Slavík, Pavel Kodet. Střídal 
Patrik Paleček. Několik utkání si zahrál také 
Pavel Myška. Kladem je, že v této sestavě 
může družstvo nastupovat prakticky ještě po 
tři roky, protože Slavík, Kodet a Myška jsou 
věkem ještě žáci.

V žákovské kategorii je letošní sezona již 
ukončena. Naši obsadili 8. místo ze čtrnácti 
družstev. Skutečností je, že v této kategorii 
nenastupovali – až na jednu výjimku – Kodet 
ani Slavík, kteří by těžko v této kategorii hle-
dali důstojné soupeře. Proto dostávali pří-
ležitost další hráči. Hlavně Pavel Myška, Ivo 
Miške a Láďa Ulrych. Několikrát nastoupil i 
Miloš Skřivánek. Další hráči by dostali příle-
žitost pouze v případě lepší tréninkové mo-
rálky. V záloze máme ještě v tréninku něko-
lik dalších mladých hráčů, kteří ještě nebyli 
registrováni. Podmínky pro růst hráči mají. 
Pro příští rok však bude nutné vyřešit otázku 
trenéra, protože moje zaměstnání mi bohu-
žel nedovoluje v práci trenéra pokračovat. 
Ale věřím, že se to v oddíle vyřeší a „káru“, 
kterou jsem po mnoho let táhl, někdo pře-
vezme...

Naši nejlepší mládežníci se účastnili i 
okresních přeborů a bodovacích turnajů a 
vybojovali si účast na krajských přeborech 
v žákovských a dorosteneckých kategori-
ích. Ani mezi nejlepšími hráči kraje se naši 
neztratili a umísťovali se těsně za špičkou 
kraje, tvořenou hráči tréninkových center 

pokračování na straně 26
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mládeže. Letos jsme se bohužel neúčastnili 
bodovaných krajských turnajů.

V kategorii dorostu si vybojoval účast 
na krajských přeborech Vojta Slavík (Pavel 
Kodet nehrál okresní přebor – operace). 
V náročné čtyřčlenné skupině obsadil tře-
tí místo a do hlavní soutěže nepostoupil. 
V utkáních o konečné umístění si vybojo-
val 21. místo, což není až tak špatný výsle-
dek. Z okresu byli výše pouze Knap (9–16) 
a Šmidrkal (17) z Nové Paky. Vojta spolu 
s Oravcem z Nové Paky se umístili na 5.–8. 
místě ve čtyřhře!

V žákovské kategorii měl okres čtyřnásob-
né zastoupení, a to dvěma hráči z Jičína a 
dvěma z Kopidlna. Ve dvouhře se tři repre-
zentanti okresu dostali ze skupin do hlavní 
soutěže (oba naši hráči). Vojta Slavík s Ra-
jmem z Jičína skončili na 9.–16. místě, Pavel 
Kodet se probojoval o jedno kolo dál a skon-
čil na skvělém 5.–8. místě. Výše se umístili 
už jen hráči z DTJ a Sokola Hradec Králové, 
kteří mají zkušenosti z ligy, resp. divize mezi 
dospělými. Z tohoto pohledu je umístění na-
šich hráčů velkým úspěchem, který mohl být 
korunován ještě výsledkem ve čtyřhře. Naše 
dvojice nastoupila ve druhém kole proti nej-
výše nasazenému páru ze So. Hradec Králo-
vé. Naši sehráli výtečné utkání na pět setů 
s favoritem a pozdějším vítězem. V rozhodu-
jícím pátém setu vedli ještě 9:8! Od obrov-
ského překvapení je dělily dva míčky a navíc 
v dalším kole by již hráli o stříbrné medaile a 
s hratelným soupeřem. Škoda.

Svým vystoupením si vybojovali naši 
účast na krajském přeboru družstev. Byli 
jako náhradníci nominováni krajem. Okres 
nominoval dle umístění v dlouhodobé sou-
těži, nakonec jely za okres Popovice. Ze sku-
piny nepostoupily a obsadily 6. místo. Na-
šim se dařilo o poznání lépe. Postoupili do 
finálové skupiny a obsadili skvělé 3. místo 
za So. Hradec Králové a SK Dobré. O vítězi 
nebylo pochyb. O další místa se rozpoutal 
velký boj. V souboji o druhé místo naši pod-
lehli po boji SK Dobré. Body jsme získali ve 
čtyřhře a Pavel Kodet ve dvouhře. Méně se 
dařilo Vojtovi Slavíkovi, když těsně prohrál 
s oběma soupeři. Pavel Myška jel na zkuše-
nou a nebodoval. Od druhého místa nebylo 
daleko. Po porážce jsme se v souboji o třetí 
příčku z počátku trochu trápili, ale nakonec 
jsme zvítězili. Být třetím týmem v kraji není 
rozhodně špatný výsledek. Přeji klukům dal-
ší úspěchy. Určitě budu jejich výsledky dál 
sledovat.

O výsledcích našich družstev se snaží-
me naše příznivce informovat ve vývěsní 
skříňce v sokolovně a do budoucna se snad 
dočkáme i vlastních webových stránek. 
Nejrychlejší výsledky je možné získat i na 
www.pinec.info.

Jiří Machula

pokračování ze strany 25

Mnohá ocenění pro hasiče
z Kopidlna v roce 2009

Zásahy dobrovolných hasičů
z Kopidlna v závěru roku

A je tu konec soutěžního roku 2009. 
Pojďme se poohlédnout za výsledky le-
tošní sezóny. Zúčastnili jsme se soutěže 
„O pohár starosty OSH Jičín“ a mužské 
družstvo navíc několika soutěží Východo-
české hasičské ligy. Celkem jsme si nevedli 
špatně.

Jako tradičně jsme sezónu začali první 
pohárovou soutěží v Tuři. Zúčastnili jsme 
se všech osmi pohárových soutěží. Z toho 
muži byli dvakrát první, dvakrát druzí a dva-
krát třetí a ženy jednou první, třikrát druhé 
a jednou třetí. V celkovém bodování pohá-
ru skončili muži na druhém místě a ženy na 
místě třetím.

V květnu jsme absolvovali také okrskové 
závody v Nemyčevsi, ze kterých jsme po-

Kopidlno – Ve středu 9. září ve 12.05 byl 
našemu sboru nahlášen požár místní uby-
tovny v Lipové ulici. Po příjezdu na místo 
bylo zjištěno, že se naštěstí jedná pouze o 
požár suché trávy u silnice a že není ohrože-
na stavba ani její obyvatelé. Požár byl pod 
kontrolou během několika minut. Příčina 
požáru se vyšetřuje.

Pševes – V pátek 20. listopadu ve 20.20 byl 
ohlášen požár nízké budovy v obci Pševes. 
Na místě bylo nutno použít dýchací techni-
ku z důvodu vysokého zadýmení hašeného 
prostoru. Požár byl pod kontrolou asi za půl 
hodiny. Požár vznikl jiskrou od kamen.

Vysoké Veselí – V neděli 29. listopadu ve 
22.26 nám jičínský dispečer zaslal ozná-
mení o požáru střechy rodinného domku 

stoupili do okresního kola. V červnu jsme se 
zúčastnili okresního kola požárního sportu 
v Jičíně, kde muži získali 5. místo a ženy 
4. místo. Také stojí za připomenutí 1. místo 
v soutěži jednotek kategorie JPO II a JPO III 
v požárním sportu. Letos jsme si zaběhli i 
jednu noční soutěž, a to v Kacákově Lhotě, 
kde muži získali 2. místo a ženy 6. místo. 
Vedlo se nám chvílemi dobře, chvílemi hůř, 
ale to už je úděl sportu.

Na konec je také potřeba poděkovat 
všem, kteří nám fandili, a hlavně hejtmano-
vi Královéhradeckého kraje panu Francovi, 
díky jehož sponzorskému daru jsme mohli 
uspořádat soutěž i u nás v Kopidlně. Všem 
díky a na shledanou v roce 2010.

Silvie Kosinová, SDH Kopidlno

ve Vysokém Veselí. Po příjezdu však žádný 
požár nebyl nalezen ani naší, ani jičínskou 
jednotkou. Jednalo se o planý poplach.

Chyjice – V sobotu 5. prosince ve 20.49 
nám jičínský dispečer opět zaslal oznámení 
o požáru, tentokrát zemědělského objektu 
v obci Chyjice, mělo se jednat o požár skladu 
sena. Po příjezdu na místo nebyl žádný po-
žár zjištěn. Jednalo se opět o planý poplach. 
Po neznámém „vtipálkovi“ pátrá policie ČR.

Celkem bylo za rok 2009 nahlášeno 15 
požárů, z toho byly dva plané. 13 skuteč-
ných požárů je oproti předešlým letům číslo 
pěkné, avšak stále je tu prostor ke zlepšení 
a nám nezbývá než si přát, aby v roce 2010 
bylo toto číslo ještě nižší.

Petr Hnát, SDH Kopidlno
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Kopidlenské „béčko“ drží třetí místo

Žáci TJ Kopidlno: po podzimní
části mužstvo na třetím místě

Přípravka

V konečném pořadí sezóny 2008–2009 
skončilo mužstvo na druhém místě za postu-
pující Jičíněvsí. Do další sezóny se přihlásilo 
pouze deset mužstev a opět jsme zvažovali 
nymburský okres. Tradičně nás nejprve od-
mítli, ale po podání přihlášky do Jičína přišla 
nabídka z Nymburka. Bohužel pozdě.

Nový ročník 2009–2010 jsme již potřetí 
za sebou začali v Kacákově Lhotě. Poprvé 
jsme se ale dokázali vyrovnat s agresivitou 
a tvrdostí domácích (mnohdy nahrazující 
fotbalový um) a zvítězit 4:2 za poločasu 2:0. 
Tentokrát nás domácí na hřišti ani mimo něj 
nedokázali ničím překvapit. Branky Klaban 3 
a Vodička 1.

Další týden jsme hostili nevyzpytatelný 
Miletín B. Přijel posílen o vyhlášené střelce 
ze svého „A“ týmu. Po poločase 0:1 jsme pro-
hráli 2:3, přestože jsme mocně dotahovali. 
Branky Zikmund a Zarycký.

Příští týden jsme zajížděli do Chomutic. 
Tentokrát jsme ani domácí „rowdies“ nedo-
kázali rozpálit jako obvykle a v utkání, ve 

Mužstvo žáků se stalo přeborníkem okre-
su soutěžního ročníku 2008–2009. Ve 20 
zápasech získalo 55 bodů se skórem 79:11, 
před druhými Žlunicemi (49 bodů) a třetí Li-
bání (45 bodů).

Oddíl uspořádal 8. května žákovský turnaj 
za účasti tří družstev z TJ Kopidlna, SK Vele-
nic a Sokola Hrubý Jeseník, protože Sokol 
Železnice odřekl svoji účast den před turna-
jem. Výsledky zápasů: TJ Kopidlno – SK Vele-
nice 2:0, SK Velenice – Sokol Hr. Jeseník 1:2, 
TJ Kopidlno – Sokol Hr. Jeseník 1:1. Vítězem 
turnaje se stalo mužstvo TJ Kopidlna, na dru-
hém místě se umístil Sokol Hr. Jeseník a na 
třetím SK Velenice.

Po sezóně odešlo do dorostu šest hráčů – 
Jan Kraus, Tomáš Klaban, Michal Poutník, Ja-
kub Krejčík, Michal Hyšpler a Mikuláš Ševčík. 
Z přípravky mužstvo doplnili Martin Valno-
ha, Josef Kraus a Jiří Jiránek. Tým posílil nový 
hráč Vladimír Ulrych. Tím se kádr před novou 
sezónou ještě zúžil a v některých zápasech 
jsme museli mužstvo doplnit hráči z příprav-

ky, a to Petrem Jandou, Lukášem Klabanem 
a Adamem Nasikovským. Výhodou je, že OFS 
u žáků zavedl v sezóně 2009–2010 možnost 
opakovaného střídání.

Podzim žáci zahájili prohrami v Železnici 
1:0 a doma se Žlunicemi 0:2. Po dvou do-
mácích vítězných utkáních s Podhradím 6:1 
a s Chomuticemi 4:1 mužstvo uhrálo velmi 
cennou remízu v Sobotce 0:0. Potom násle-
dovala série vítězných utkání, v Lužanech 
0:3, doma se St. Pakou 3:0, v Libáni po vý-
borném výkonu 0:4, doma s Robousy 4:0 a 
s Valdicemi 5:0.

V posledním zápase v Milíčevsi s vedoucím 
mužstvem soutěže po vyrovnaném začátku 
byl ve 30. minutě vyloučen hráč Michal Říha 
a ještě do poločasu jsme inkasovali. Ve druhé 
půli už nebylo v silách mužstva zvrátit výsle-
dek a konečný stav byl 3:0. Po podzimní části 
soutěže je mužstvo na třetím místě. V 11 zápa-
sech získalo 22 body s kladným skórem 29:9. 
Dá se říci, že vzhledem k šíři kádru je posta-
vení v tabulce na hranici možností mužstva. 

Střelci branek: Miloš Kovář 8, Petr Sucharda 
4, Jan Wajs 4, Tomáš Zedek 3, Vratislav Nasi-
kovský 3, Vladimír Ulrych 3, Martin Valnoha 2, 
Libor Strnad 1 a 1 vlastní. Zajímavostí je to, že 
nejlepším střelcem je hráč, který celý podzim 
odchytal v brance mimo tři poločasy, ve kte-
rých vstřelil osm branek. Trenéři: Libor Strnad 
a Oldřich Janďourek.

Oldřich Janďourek

Sezónu 2008–2009 jsme ukončili na 
pátém místě s 38 body a skórem 47:41. 
Novou sezónu jsme začali několika tur-
naji se střídavými úspěchy, kdy se budo-
valo nové mužstvo. Vstup do sezóny se 
moc nepovedl, když jsme prohráli 2:5. 
Následovaly zápasy, kde se dobré vý-
sledky střídaly s horšími. Kolikrát nám 
chybělo i to pověstné štěstí, abychom 
dosáhli na lepší výsledek. Čas ukázal 
kvalitu hráčů a myšlenku na lepší umís-
tění v tabulce. V současné době probíhá 
zimní příprava na druhou část sezóny, 
v které chceme uspět mnohem lépe a 
navázat na úspěchy z minulých let a bo-
jovat o přední místa.

Vratislav Nasikovský

kterém jsme byli herně lepší, jsme tahali za 
kratší konec a prohráli 2:1. Branka Ďorď.

Další víkend jsme hostili do té doby ve-
doucí tým tabulky Valdice B. Ve velmi kva-
litním utkání jsme zvítězili 2:1. Branky Zik-
mund a Zarycký.

Za týden jsme zajížděli do Železnice, kde 
jsme nestačili na nakopávané balóny soupe-
ře a po netaktickém výkonu pouze remizova-
li 2:2. Za zmínku stojí pouze oba pěkné góly, 
první Zedka, a zejména druhý – Šafaříkova 
„pumelenice“ skoro protrhla síť branky.

Pak přijely ambiciózní Žeretice s několi-
ka posilami z Nové Paky. Po výborném vý-
konu přišlo vítězství 3:1. Branky Klaban 2 a 
Zarycký 1.

Podle rozlosování jsme příští utkání hráli 
na Podhradí. Poslední dobou většinou re-
mízová klání. Ani tentokrát jsme se nevy-
varovali chyb a zase remizovali. Tentokrát 
3:3. Branky Klaban, Prášek a Zikmund. Za 
zmínku stojí ještě naprosto slabý výkon 
rozhodčího, který netrestal tradiční hrubé 

zákroky domácích.
Příští kolo v Češově jsme domácím nedali 

ani špetku naděje a zvítězili jsme 4:1. Branky 
Šimůnek, Kulhánek, Zarycký a Zikmund.

Poslední přeložené kolo jsme doma hosti-
li stále lepšící se Bříšťany a pouze remizovali 
1:1. Branka Prášek.

Zatím v poločase sezóny držíme 3. mís-
to v tabulce s 15 body a se skórem 22:16. 
Nejlepším střelcem je Pavel Klaban se šesti 
brankami.

Celkově byly podzimní výkony velice ne-
vyrovnané. Střídali jsme výkonnostně dobré 
zápasy s vyloženě špatnými. Také tréninko-
vá morálka některých hráčů byla na špatné 
úrovni. Věřím, že toto všechno se v jarní části 
dostane na lepší úroveň a výkony kopidlen-
ského B týmu se vrátí do předloňského roku, 
kdy jsme zaujímali suverénně první místo 
v tabulce.

Josef Vodička, vedoucí B týmu
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